
TESTIMONY OF PATRICK TREVORE DEAN 

The testimony of Patrick Trerorr Dean was taken at 8 p.m., on March 24, 1964, 
in the officae of the T..S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and Erray 
Streets. Dallas, Tcs.. by Mr. Burt TV. Griffin, assistant counsel of the Presi- 
dent’s Commission. 

Mr. GRIFFIS. Let me state for the record, first of all, introduce myself. As 
you probab1.r heard I am Burt Griffin. I am a member of the advisory staff 
of the general coumsel’s office of the President’s Commission to Investigate the 
~\ssassination of President Kennedy. Sow, this Commission was set up under 
an Esecntirr order of President Johnson, dated Sorember 29, 1963, called Exec- 
utive Order So. 11130. Also pursuant to a joint resolution of Con-. We 
hare adopted a number of rules and so forth which I will explain to you a 
little bit beforehand, pursuant to all these resolutions, I have been authorized 
by the General Counsel to take the deposition of Sgt. P. T. Dean, who is right 
here. 

I want to tell you a little bit about the general nature of the inquiry that 
WP are going into here. As the title of the Commission would indicate, 

VOICE. I hate to interrupt, but- 
Mr. GRIFFIN. Off the record. 
(Discussion off the record.) 
Mr. GRIFFIX. As I say, I want to tell you a little bit about the scope of this 

inquiry that we are going to go into. We have been authorized to inquire 
into and evaluate and report to the President on all the facts relating to the 
assassination of President Kennedy and all the facts surrounding the death 
of Lee Harvey Oswald. 

,Calling you, Sergeant Dean, we are particularly interested in the facts that sur- 
round the death of Oswald, although we don’t mean to preclude any other 
information that you may have which may pertain to the whole area in which 
we are going. There has been a written request made to Chief Curry, by the 
general counsel of our Commission staff. asking that you appear here some 
time during this particular week. Now, this is not quite in full keeping with the 
rules that have been set forth by the Commission. Under the rules of the 
Commission you are entitled to a 3-day written notice prior to having your 
deposition taken. This is going to be sworn testimony. The rules also pro- 
vide, however, that you may waive this notice. I want to ask you right now, 
Sergeant Dean, if you are willing to waive the written 3-day notice which you 
can require us to give you? 

Mr. DEAN. Yes. I will waive it. 
Mr. GRIFFIN. Okay. Sow, I also want to tell you that you are entitled, under 

the rules of the Commission to have an attorney present, if you want, and I 
notice you are not here today with an attorney, and I presume tha,t is your 
desire, but do you? 

Mr. DEAN. I will waive that, also. 
Mr. GRIFFIN. Okay. Now, will you raise your right hand? Do you solemnly 

swear that the testimony you are about to give is the truth, the whole truth, 
and nothing hut the truth? 

Mr. DEAN. I do. 
Mr. GRIFFIN. Would you state for the record your full name? 
Mr. DEAN. Patrick Trevore Dean. 
Mr. GRIFFIN. Where do you live? 
Mr. DEAN. 2822 Nicholson, Dallas. 
Mr. GRIFFIN. Dallas, Tex.? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GBIFFIN. Where are you employed? 
Mr. DEAN. Police department. 
Mr. GRIFFIN. Dallas Police Department? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. How long have you been with the Dallas Police Department? 
Mr. DEAN. 11 years. 
Mr. GBIFFIN. And do you hold any particular rank in the department? 
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Mr. DEAX. I am a sergeant. 
Xr. GRIFFIX. How long have you been a sergeant? 
1Ir. DEAN. 6 years. 
Jlr. GRIFFIS. What section were you assigned to in the police department? 
>lr. DEAN. Patrol division. 
Jlr. GRIFFIS. That was on Sovemher 22,23, and 24? 
Mr. DEAN. That’s correct. 
Mr. GRIFFIN. Sow, it’s my understanding that you were not on duty 

either Sovemher 22 or 23? 
Mr. DEAN. That’s correct. 
Mr. GRIFFIN. Are these your regular off duty days? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. What time did you come to work on Sunday, November 24? 
Mr. DEAN. At 7 o’clock. 
&Ir. GRIFFIN. Prior to the time that you came to work, had you heard anything 

about the proposed move of Lee Harvey Oswald? 
Mr. DEAN. No, sir ; well, before I came to work, no, sir ; I hadn’t. 
Mr. GRIFFIN. Before you came to work did you know that Oswald was 

going to be moved that day? 
Mr. DEAN. Just rumored that some time during the day that he would be 

moved. 
>lr. GRIFFIN. How had you heard that? 
Mr. DEAN. Well, rumors in around city hall. 
Mr. GRIFFIN. Had you been around the city hall on the 23d? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Or the 22d? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Where then did you hear these rumors? 
Mr. DEAN. I had just come into town just about the time the President landed 

on Friday. I had been out to south Texas deer hunting, and that day, I, of 
course, listened to all the news about the assassination, and also the next day, 
on the 23d, and then on the 24th at 7 o’clock is when I reported for duty. 

Mr. GRIFFIN. Well, you indicated to me, though, that you had heard rumors 
around the police station? 

3lr. DEAN. This was on the 24th. They had said that sometime during the 
day that Oswald would be moved. Now, who they are would he in the captain’s 
office, around in the captain’s office and in my office. 

Mr. GRIFFIN. Referring to that period before you came on duty, had you 
heard any rumors then? 

Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GBIFFIN. So when you arrived you didn’t have any idea that Oswald was 

going to be moved that day? 
Mr. DF.AN. Repeat it? 
Mr. GRIFFIN. When you arrived at 7 o’clock Sunday niorning- 
Mr. DEAN. Right. 
Mr. GBIFFIN. You didn’t have any idea Oswald was going to be moved that day? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Let me ask you this: Did you drive down to work that day? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Do you recall where you parked your car? 
Mr. DEAN. That being Sunday, I believe I parked in the 2100 block of Jackson 

Street. 
Mr. GRIFFIN. And do you recall how you entered the police department 

building? 
Mr. DEAN. On the Commerce Street side going to the basement. Not into 

the parking area where the incident occurred, but going into the police and 
courts building from Commerce Street. 

Mr. GRIFFIN. When you entered at 7 o’clock-I know it’s difficult to pick out 
what you saw at one time and what you saw at another time. Did you see any 
TV cables--- 

Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GBIFFIN. Strung through that entrance? 
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Mr. DEAN. Yes, sir ; numerous television cables and cameras. 
Mr. GRIFFIN. Try to think back as best you can and tell us, as you walked 

in from Commerce Street, you know, you come down the steps-- 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. You have to open the door? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. And that will take you into the hallway? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIR. That leads to the records room. Kow, as you got into that area 

there where you open up the door and so forth, did you see any TV cables 
strung through that doorway? 

Mr. DEAN. Yes, sir; I believe there was a lot of TV cable down at the end 
of the hall there, toward the jail office. 

Mr. GRIFFIN. Well now, talking now about right up at the--- 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Did any TV cables come through that Commerce Street entrance? 
Mr. DEAN. I don’t recall. 
Mr. GRIFFIN. Now, what did you do when you got inside? 
Mr. DEAN. I went immediately to the basement, changed clothes into my 

uniform and then went to the second floor, which is patrol captain’s office, 
where I report for duty. 

Mr. GRIFFIN. Who did you report to there? 
Mr. DEAN. Captain Talbert. 
Mr. GRIFFIN. And did you have a conversation with Talbert at that time? 
Mr. DEAN. Nothing specific; no. 
Mr. GBIFFIN. Did Talbert give you an assignment at that time? 
Mr. DUN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Did Talbert talk to you in anyway about the movement of 

Oswald at that time? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, did you learn somewhere after you arrived at work that 

someone had made a telephone call in connection with the movement of Oswald, 
threatening Oswald’s life? 

Mr. DEAN. Yes ; did I learn of a telephone call? 
Mr. GBIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. I heard Captain Frazier, I believe it was, talking to Captain 

Talbert, and in my presence, and several others. I don’t remember which ones, 
sergeants and a lieutenant or so, that I believe it was Sheriff Decker called 
during the night and asked that Oswald be moved during the night sometime. 

Mr. GRIFFIN. When did this conversation take place; how soon after you 
came to work? 

Mr. DEAN. It was some time-probably it would have been a little before 
‘i o’clock, because we meet downstairs at 7 o’clock sharp. 

Mr. GRIFFIN. I see. 
Mr. DEAN. In the detail room. 
Mr. GRIFFIN. So this would have been almost within a few minutes of the 

time that you had walked in? 
Mr. DUN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Well, were Talbert and Frazier-and who else was present dur- 

ing the conversation? 
Mr. DEAN. I believe Lieutenant Pierce was there, myself and Sergeant Putnam 

might have been there. Several other sergeants. See, this is the change time 
and all of his supervisors, Captain Frazier’s and Captain Talbert’s, the ones 
that are working that day, they will generally be in the office at that time. 

Mr. GRIFFIN. Off the record. 
(Discussion off the record.) 
Mr. GRIFFIN. Could you tell me where we were? 
(The record was here read by the reporter.) 
Mr. GRIFFIN. Do you remember any other things that were said? Try to 

think about what these people said when this topir was brought up. 
Mr. DEAN. Captain Frazier said something to the effect that he had called Cap- 

tain Fritz when Sheriff Decker called to request the movement of Oswald, and 
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Captain Fritz stated that he didn’t think that Chief Curry wanted him moved 
during the night, that it was-he would be moved some time this day, that day. 
rather than in the night. It would be this day. That’s where I got it that he 
was to be moved on the 24th. 

Mr. GRIFFIX. Sow, I take it that this was sort of changing of the guard at 
this point, and Frazier was going off duty and he was sort of passing on the 
word to Talbert ? 

Mr. DEAN. Right. 
Mr. GRIFFIS. What did Talbert say in response to that information? 
Mr. DEAN. I don’t remember. The thing that I got, or impression that I got, 

was that they were just waiting for Chief Curry to say to move him, until they 
had proper authorization to move him, from our department rather than from 
the sheriff. 

Mr. GRIFFIN. Was Rio Pierce present at that time? 
Mr. DEAN. I think that he was. 
Mr. GRIFFIN. And it is my understanding of this situation that you had there 

at that time is Captain Talbert, Lieutenant Pierce and the sergeants that were 
all under them, kind of a general briefing? 

Mr. DEAN. That’s correct. 
Mr. GRIFFIS. Sow, did Talbert then discuss this matter with you people who 

were on his shift? 
Mr. DEAN. Sot at this time. We went back downstairs to the basement to 

the whole detail. This is to assign the patrolmen out on their tour of duty, to 
brief them of the new orders, if there had been any, and generally to get the 
men out in the field in the squad cars. This happens at 7 o’clock. 

Mr. GRIFFIN. Now, did you send all the men out that you normally would 
send out? 

Mr. DEAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. At that time? 
Mr. DEAN. Yes, sir; with some few that we would use, the ones of which 1 

can’t recall. I imagine it would have been equivalent to three or four men 
that we would have kept in the city hall itself. 

Mr. GRIFFIS. At that time did you have any thought of how you would as- 
semble the necessary men to handle the transfer? 

Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIS. Now, after you had this initial meeting with Talbert, what did 

you do? 
Mr. DEAN. Now, you are referring to after the detail? 
Mr. GRIFFIN. After you assigned these men, and what you called the general 

orders? 
Mr. DEAN. We went back to the second floor, back to Captain Talbert’s office, 

which is the general offices for the patrol division. 
Mr. GRIFFIN. What happened up there? 
Mr. DEAN. Well, I don’t remember anything specific until about-I, myself, 

went to the third floor to familiarize myself with the happenings, about the 
news cameramen and just to get an idea of what was going on and who was 
to be present, such as that, because I had been off. This was my first day back 
since-in a week, in fact. I had been on a few days vacation to go hunting. 

Mr. GRIFFIN. At the time you went up to the third floor, did you have any 
idea as to what your general responsibilities were going to be for the day? 

Mr. DEAN. So, sir; not at that time. 
Mr. GRIFFIN. I think I am misleading you. First of all, you have some gen- 

eral responsibility, standard responsibilities that you have every day? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. What are those particular responsibilities? 
Mr. DEAN. Well, I am assigned to a zone area that has a group of 6 squads 

that work for me, equivalent to 1.5 men. 
Mr. GRIFFIN. What zone is that? 
Mr. DEAN. No. 110. It’s in the eastern portion of Dallas. 
Mr. GRIFFIW. Is that the Love Field area? 
Mr. DEAS. No, sir; this is the-Love Field area is north Dallas. I am in 

the eastern portion of Dallas. 
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Mr. GRIFFIX. I see. And do you normally handle most of your duties from 
right within the police station? 

Mr. DEAN. No, sir: I have various paperwork to do in the office at times. 
Generally I am out in the car, answering calls with the squads, or when they 
need advice, supervision, well, I generally answer their calls. 

Mr. GRIFFIN. All right. Sow, when you met with Talbert the second time 
upon the second floor, did you have any idea at that time that your duties 
would be any different on Sunday than they were on any other date? 

Mr. DEAN. I assumed that I would probably confine myself to the city hall. 
Mr. GRIFFIN. How did you happen to make that assumption? 
Mr. DEAS. Well, because of my seniority. It was just assumed that they 

would want me there. 
Mr. GRIFFIN. Now. so you went up to the third floor then? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. And who did you talk to and who did you see up there on the 

third floor? 
Mr. DEAN. No one in particular. I just went up to see what was going on 

on the third floor. This is the first time I had been to the third floor. There 
were numerous cameras there, lot of cables. Just as you get off the elevator 
there was a lot of cameras. 

Mr. GRTFFIN. What time would you estimate that you were up on the third 
floor? 

Mr. DEAN. Probably 8 o’clock. 
Mr. GRIFFIX. Did you go up to the third floor again during the morning; that 

is between that time and the time that Oswald was shot, did you have occasion 
to go back to the third floor? 

Mr. DEAN. I believe I did, but for no specific purpose. 
Mr. GRIFFIN. Well, if you can separate out the different times that you might 

have been up there, I want to know as best you recall whether there were news 
people up there on the third floor when you went up this first time, around- 
what did you say, 8 o’clock? 

hlr. DEAN. Yes. Were there news people up there? 
Mr. GRIFFIN. Did you see newspaper people up there at that time? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Do you recall whether the TV cameras were manned at that 

time? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Do you recall whether these people seemed to be operating the 

cameras, shooting footage or did they seem to be in any sort of operation? 
Mr. DEAN. They did have a monitor, small monitor set that they had the cam- 

eras on. However, they weren’t broadcasting at the time. They might have 
been taping. I don’t know. 

Mr. GRIFFIN. Did you see any other people that you thought were newsmen 
up there, other than those manning the cameras? 

Mr. DEAN. Yes, sir. Pressmen. Newspaper people, none of which I can 
recall that I knew myself. 

Mr. GRIFFIN. What’s your best estimate of the number of news people that 
were up there at about 8 o’clock? 

Mr. DEAN. Twenty-tlve, possibly. 
Mr. GRIFFIN. Did this create to you what appeared to be a crowded condition? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, how long did you remain up there on the third floor? 
Mr. DEAN. Oh, maybe 10 or 15 minutes. 
Mr. GRIFFIN. And do you recall if you went into the homicide bureau? 
Mr. DEAN. Sometime during that morning I did step into the homicide bureau 

However, I don’t know who I talked to. And then there wasn’t any specific 
reason that I did go in there. I just stepped in. The hall was very crowded. 
It might have been just that I was close to the homicide office and I stepped in 
there to get out of the crowd, because it was the least congested. There were 
no newsmen or pressmen in there, no cameras. 

Mr. GRIFFIN. Were you able to tell, when you were up there at about 8 o’clock, 
what the general impression seemed to be as to when Oswald would he moved? 
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Mr. DEAN. The impression I got, there was anticipation from the newsmen 
that-and the hopes of the newsmen, that he would probably be moved that day. 

Mr. GRIFFTX. But as to how early in the day, did you get any idea of what 
they were thinking of? 

Mr. DEAN. So, sir. This was at anytime. This was the impression I got, at 
anytime he could be mored. They were ready to start shooting, or go live 
television, I am sure, at anytime, at a moment’s notice. 

Mr. GRIFFIN. Did they ask you any particular questions? 
Mr. DEAN. None specific; no, sir. 
Mr. GRIFFIN. Did they attempt to approach you or shout things at you? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Do you remember any other bureaus you went in on the third 

floor? 
Mr. DEAN. That was all. 
Mr. GRIFFIN. Now, where did you go from the third floor? 
Mr. DEAN. Went back down to the second floor. 
Mr. GRIFFIN. And who did you see down there? 
Mr. DEAN. Captain Talbert, Lieutenant Pierce. 
Mr. GRIFFIN. Do you remember any conversation you had with them? 
Mr. DEAN. Well, general conversation that morning was when possibly Oswald 

might be moved. Of course, I was waiting for instructions as to what to do 
when he was moved. I received my first instructions about 9 o’clock. 

Mr. GRIFFIN. Who did you receive those instructions from? 
Mr. DEAN. From Lieutenant Pierce. 
Mr. GRIFFIN. And do you know who Lieutenant Pierce received his instructions 

from? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. What did Pierce tell you? 
Mr. DEAN. His instructions were for me to take a group of men and-or 

whatever men I needed, and thoroughly search the garage portion of the base- 
ment, to vacate it and then thoroughly search it. I- 

Mr. GRIFFIN. Did you-go ahead. 
Mr. DEAS. I took about 13 reserve officers that were waiting in the assembly 

room, which is on the ground floor, the basement floor, along with Sergeant 
Putnam, Officer L. E. Jez, and A. R. Brock, and these 13 reserves that were in 
the detail room at that time, names of which I don’t know. They were com- 
manded by Captain Amett. I do know this. And Captain Arnett assisted in the 
search, too. We vacated the basement of all people. 

Mr. GRIFFIN. All right. Are you talking about just the garage area or the 
entire basement? 

Mr. DEAN. The garage area. And I assigned Officer R. E. Vaughn to the 
entrance ramp, which is entering on Main Street, Officer R. C. Nelson to the 
doorway coming from the police and court building and into the basement, and 
Officer B. G. Patterson the Commerce Street ramp, which is the exit, and I 
assigned one reserve officer to the southern portion of the basement, to the stair- 
ways that lead into the subbasement or the machine room. 

Mr. GRIFFIN. Now, the regular officers that you assigned were Vaughn, Nelson, 
and Patterson, is that right? 

Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Were any of those men members of your platoon? 
Mr. DEAN. Yes, sir; all of them. 
Mr. GRIFFIN. How did they happen to be in the building at that time? 
Mr. DEAN. I believe they were the officers that we retained that morning to 

assist us for whatever might have to be done in the morning, or during the day. 
Mr. GRIFFIN. Did they normally have assignments in patrol cars some place? 
Mr. DEAN. Yes, sir ; all of them. 
Mr. GRIFFIN. Who made the decision to keep those men in? 
Mr. DEAN. I would imagine Lieutenant Pierce. To retain them at city hall 

during the day? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. I imagine Lieutenant Pierce did. 
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Mr. GRIFFIN. Can I ask you directly, you did not, if I understand correctly, 
you did not make that decision? 

Mr. DEAN. To retain them at the city hall? 
Mr. GRIFFIN. Yes, sir. 
Mr. DEAN. No, sir ; they were there and I utilized them for this purpose. 
Mr. GRIFFIX. Kow, were there other people who were retained at city hall 

besides those three men in the platoon? 
Mr. DEAN. There were other men that were called back in from patrol ducg 

to supplement what men we had at the central headquarters. 
Mr. GRIFFIN. But these nere the only three men who actually stayed back 

and never went out to the field at all? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIX. Any particular reason that you can think of why those three 

men should have been kept there? 
Mr. DEAN. No, sir; other than just assignment, routine assignment. I mean 

it could hare been someone else as well as it was them. 
Mr. GRIFFIN. Now, you assigned reserve officers-somebody, rather- 
Mr. DEAN. To the southern portion of the basement? 
Mr. GRIFFIN. Yes, sir. 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. VVhy did you put a guard on that door, or in that area? 
Mr. DEAN. For security reasons. 
Mr. GRIFFIN. Did you have any reason to think that it would be possible to 

get through from the subbasement? 
Mr. DEAN. Well, I knew that there were doors going into the subbasement 

from-hovverer, I checked them and they were locked, but still there v?as a 
possibility, since you did have doors there, or ingress from the street. 

Mr. GRIFFIN-. Do you know where the ingress from the street to the sub- 
basement is? 

Mr. DEAN. Yes, sir; as you enter on Commerce Street, going down into the 
basement, there is a door on the southern side of the-just before you go into 
the main part of the basement, that leads down. It’s the porters’ quarters, that 
leads down to the porters’ quarters. 

Mr. GRIFFIN. Is there any other entrance into that subbasement? 
Mr. DEAN. The elevators in the new city hall is the only ones that you can 

get in, is the only place, other than the ramprre had all places covered. In 
fact, I assigned- 

Mr. GRIFFIN. No. I am talking about the subbasement now. 
Mr. DEAN. The garage portion? 
Mr. GRIFFIN. That’s right. 
Mr. DEAN. No, sir ; there is no other place. 
Mr. GRIFFIN. Other than that door that comes into Commerce Street? 
Mr. DEAN. Yes, sir; well, there is a door that was locked, another door that’s 

used as a-oh, I think they sometimes throw materials-it’s not even an elevator. 
It appears to be an elevator door, if you open it up, it’s a straight drop into the 
subbasement. 

Mr. GRIFFIN. Where is that? 
Mr. DEAN. I had the maintenance man open this door for me. He did and I 

could see that you couldn’t-or it would be hard for a man to climb up a straight 
wall to open these doors. You couldn’t open them from the inside or the sub- 
basement side of the door. 

Mr. GRIFFIN. Now, do you have a clear recollection as to whether or not 
any TV or radio or other wires came through the subbasement door up to the 
basement area in the garage? 

Mr. DUN. There were none coming out. From the subbasement into the 
garage area? 

Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAR. There were not. 
Mr. GRIFFIN. Were there any TV or radio or other wires coming into the 

garage area other than through the ramps? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GBIFFIN. Now, did you give these people you stationed in the garage area, 
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Kelson and the reserve officer and-who was it that you stationed-did you 
station somebody by the elevators at that time? 

Mr. DEAN. Yes, sir; Brock. 
Mr. GRIFFIK. Those three men, did you give them any specific instructions? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. What were those instructions? 
Mr. DEAN. That they were to let no one in other than-well, Erst that they 

were to let no one in until we had completely searched the basement, and then 
that we would notify them after we had completed the search, and then they 
were to let no one in except authorized pressmen, properly identified pressmen, 
newsmen, or policemen. 

Mr. GRIFFINS. Did you have some reason to think that those people might be 
coming through the entranceways that they were guarding? 

Mr. DEAN. Did I have some reason to think this? 
Mr. GBIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. It was strictly security. I was doing exactly what my orders 

were, to keep all people out. As far as any reason other than strictly security ; 
no. 

Mr. GRIFFIN. What I am suggesting, really, is that you could have given 
them a blanket order, “Don’t let anybody in there”? 

hlr. DEAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIN. Any reason why you didn’t give them that blanket order? Off 

the record. 
(Discussion off the record.) 
Mr. GRIFFIN. Where were we? 
(The record was here read by the reporter.) 
Mr. DEAN. To just let no one in? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. Well, just a moment. Let me-1 knew that the pressmen-I 

am wondering where I-it was just generally assumed to me that the press- 
men would be allowed to witness the movement of Oswald. 

hlr. GRIFFIN. But from these doors, now, the men that were on the ramps, 
of course, you would expect an influxion of people down those ramps, but from 
those interior doors in the garage, I am wondering what expectation you could 
have that anybody would be coming through there? I am not asking this ques- 
tion to try to trip you up or anything like that, but I am just wondering if you 
thought about this? You might think of something that yo’u had in mind that 
might shed some light on this. 

Mr. DEAN. No, sir; the only thing, I was searching the basement and to do 
this I had to clear the basement to satisfy myself that there was no one in 
the basement, and after I was satisfled with this, then the press and the police 
officers could come back in the basement, if they were properly identified. 

Mr. GRIFFIN. Now, when you instructed Nelson and Brock and the reserve 
officer, were Vaughn and Patterson also present? 

Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Of course, they were guarding the ramps? 
Mr. DEAN. Right. Patterson, Vaughn were guarding the ramps, and that 

was my instructions to them, to keep everyone out until we had completed 
the search. Then after we had completed the search, to let no one in other 
than properly identified pressmen or policemen, and to not to leave those 
assignments unless they were relieved by myself or Sergeant Putnam. 

Mr. GRIFFIN. Now, can you give us some idea of how many cars there were in 
the garage at that time? 

Mr. DEAN. Some, I would say 25 or 30. 
Mr. GRIFFIN. Were these cars eventually moved out at any time? 
Mr. DEAN. No, sir; some few of them were district squad cars that had 

come in with prisoners, and then, of course, they left, but as a mass movement 
to move the cars out, we didn’t. 

Mr. GRIFFIN. Who checked the stairway door in the garage that leads up 
into the municipal building? 

Mr. DEAN. The stairway door? 
Mr. GPJFFIN. Pee. 
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Mr. DEAN. I don’t know of any door that leads up into the-the stairway? 
Mr. GRIFFIN. There is a stairway- 
Mr. DEAN. That goes down into the subbasement? 
Mr. GRIFFIS. Well now, orer where the elevators are-- 
Mr. DEAN. On. Oh, yes. 
Mr. GRIFFIK. You know what I am talking about? 
Mr. DEAN. Yes. 
Mr. GRIFFIN. \Vho checked that door? 
Mr. DEAR. Sergeant Putnam checked it once and I checked it once and it 

was locked. 
Mr. GRIFFIN. Did you know at the time you checked it that even though the 

door was locked from the outside, it could be opened from the inside? 
Mr. DEAN. [No response.] 
Mr. GRIFFIN. Let me state this again. Eren though the door would be locked 

from the garage side, that from the stairway side it would be unlocked; were 
you aware of that? 

Mr. DEAN. I believe we asked the maintenance man about this, and I believe 
he locked it so as it couldn’t be unlocked from either side unless they had a key. 
I believe Sergeant Putnam called this to the maintenance man’s attention, 
and I recall being there at the time they were discussing it, and I think at that 
time the maintenance man locked the door so it couldn’t be unlocked from 
either side other than with a key. 

Mr. GRIFFIN. Do you recall the name of this maintenance man? 
Jlr. DEAN. No, sir; I don’t know. I didn’t know his name to start with. 

However, I did know he was the maintenance man, by sight. 
Mr. GRIFFIN. When did you get ahold of this maintenance man? 
Mr. DEAN. Sergeant Putnam, I beliere, had gotten--or had thought about 

this and asked him, or he had gotten in touch mith him some nay. 
Mr. GRIFFIS. Was this at the same time you had the 13 men in the garage 

searching, or at some later time? 
Mr. DEAN. This was during the search. 
Mr. GRIFFIN. And do you know where this maintenance man was located-- 
Jlr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIN. When Putnam found him? 
Mr. DEAN. I don’t. I do know I sent for him one time, or had an officer 

to go page the maintenance man to meet me, to hare him unlock this door in 
question, that I thought-or I wanted it opened so I could see in it, to see if 
it was a service elevator or what. I had nerer seen that door opened before. 

Mr. GRIFFIN. Sow, did you make any inquiries about the passenger elevators? 
Mr. DEAN. Coming into the garage portion? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. Yes; they were operating at the time. I think there were two 

colored boys that were operating the elevators, and we told them not to come 
down to the basement for any reason. And we posted Brock there at the 
elevators. 

Mr. GRIFFIN. Sow, so that we understand what we are talking about, my 
recollection is that there is another elerator that’s a service elevator also? 

Mr. DEAN. Yes, sir. This was the one that was operating, primarily, that 
morning. 

Mr. GRIFFIN. I think we can help things out here somewhat. This is a dia- 
gram of the basement area, and I am going to mark this “Dallas, Tex., Sergeant 
Dean, March 24, 1964, Exhibit 5007.” 

Now, making reference, Sergeant, to this particular diagram here, at the 
time you searched the garage, it is my understanding that what’s marked on 
here as elevators Nos. 1 and 2 were operable, that there were some colored 
boys in there, or somebody n-ho was operating those elerators? 

Mr. DEAN. No. I believe those were not in operation, Nos. 1 and 2. The 
service elevator was, I do know. There was the parking attendant, a colored 
boy, and he sits here [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Why don’t you put a mark on that diagram there, make it an 
X? 

Mr. DEAN. All right [indicating], 
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Mr. GRIFFIN. And do you want to label that parking attendant, or whatever 
you think is appropriate? 

Mr. DEU. All right [indicating], this is a colored boy that usually sits 
here. He has a bench there he sits on until he is needed. We made him 
leave. 

Mr. GRIFFIN. Made him leave? 
Mr. DEAK. In fact, I think he was relieved from duty that day, because I 

took him out of the Commerce Street ramp. 
Mr. GRIFFIN. And was there somebody operating that service elevator? 
Mr. DEAX. The service elevator? 
Mr. GRIFFIN. How many people were in that service elevator? 
Mr. DEAN. There was one. When I said two persons I vvas thinking of the 

elevator operator, which is also a colored boy, and the parking attendant. 
Mr. GRIFFIN. Do you want to just put an X on the service elevator, to indi- 

cate there was somebody in there? 
Mr. DEAX. All right, sir [indicating]. 
Jlr. GRIFFIS. Now, you want to place a mark at approximately the place 

that you stationed the men who were guarding the entrance to the subbasement, 
this reserve officer? 

Mr. DEAN. Oh, the subbasement. Let me see-[indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Let me explain this diagram to you. This is the basement, 

this dotted line here is the upstairs [indicating]. 
Mr. DEAN. Oh, I see. 
Mr. GRIFFIN. This actually goes under the sidewalk here [indicating]. 
Mr. DEAN. This is where the reserve officer was [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. h’ow, where did you station Brock? 
Mr. DEAN. Put him in a position that he could see this door here and also 

these three elevators [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. SOW, who else did you station in the basement? 
Mr. DEAS. So one-well, Selson was-let’s see, Selson was here [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. And where did you place Vaughn and where did you place 

Patterson? 
Mr. DEAN. Is this the esit prol,er, door, here to the-[indicating]? 
Mr. GRIFFIS. Yes. This would be the top of the ramp here [indicating]. 
Mr. DEAN. All right. 
Mr. GRIFFIK. All right. Sow, you want to sign this down here and mark 

on there the time, sign it there and then in the middle of the diagram, so it 
doesn’t confuse things here, put the-well, sign it over under here. If we put 
time in here, somebody may think that was the time that you made the mark 
on here. Then if you would label this status of basement, whenever it was 
that-[ indicating]. 

Mr. DEAN. During the search? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. [Indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Okay. Very good. Yom, you have marked on here approxi- 

mately 9:X to 9 :30 a.m. I am not going to ask you what you found there 
and so forth, because you have made a full statement on it. We know, for 
example, you found a rifle in the back of one of the police cars? 

Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. NOR,, after the search was completed, where did you go? 
Mr. DEAN. The pressmen were allowed to come back in. 
Mr. GRIFFIN. Let me ask you this, where had they been removed to? 
Mr. DEAN. Into the police court building, or the basement. 
Mr. GRIFFIN. By the records room? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. I see. And they were allowed back in the basement? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIK. What is your best estimate of the number of policemen that 

came back into the basement? 
Mr. DEAN. Well, of course, it increased as the time went on, so it would be 

hard tv 

424 



Mr. GRIFFIS. How many newspapermen did ycm have to clear out of the 
basement at 9 :15, :~l~ln+oxinn~tely? 

Mr. D~as. Oh. al~l~rc~ximately 1.5 or 29. maybe 25. 
Mr. GRIPFIS. Sow. when you went down into the basement, before the search. 

were there any TV (~aineras down there? 
Mr. DEIN. Yes. sir : I believe there was. 
Mr. GRIFFIS. Do you want to indicate on the map here where it is that you 

think the TV cameras, or camera was placed? 
Mr. DE.~s. [Indicating.] 
Mr. GKIFFIS. Do you recall if there was a TV camera at this location [indicat- 

ing] ? 
Mr. Ih:as. I believe there was. 
Mr. GRIFFIS. Sow. I am referring. so that the record will reflect this, to a TV 

c’amera that’s in the entranceway from the ramp, towards the jail office, and it’s 
on the Commerce Street wall, along the Commerce Street wall. Did you move 
that TT camera at that time? 

Mr. 1)~a.v. So. sir. 1Ioved the operators away fro111 it. 
Mr. GRIFFIS. Sow. what did you do after that. after you completed the search 

and let the people back into the basement? 
Mr. DEAX. Let me think. I believe I stayed in the basement area. 
Mr. GRIFFIS. A1t the time that you completed the search. had you hearcl any- 

thing about the time that Oswald would be moved? 
Mr. DEAs. So, sir. 
Mr. GRIFFIS. Had you heard anything about the route that he would be moved 

by? 
Mr. D~as. At the time--- 
Mr. GRIFFIN. That you completed the search? 
Mr. DEAs. Yes. About, somewhere around 9:45, Captain Talbert sent me a 

group of regular officers that had been called in off of patrol district. 
[Indicating.] 

Mr. GRIFFIN. Sow. can I help you? 
Mr. DEWS. My report [indicating]? 
Mr. GRIFFIS. Yes [indicating]. 
Mr. DEAS. I didn’t have in my original report, I do have in my original notes 

in my locker, as to some traflir assignments that I made. This was about 9:45. 
These men were sent to me by Captain Talbert. I briefed them about here in 
the basement, away from everyone, to let no one know the route. This is when 
Captain Talbert advised me that the route would be to leave the Commerce 
Street side. go to the expressway, north to Main [indicating]. 

Mr. GRIFFIS. Is that Pearl Expressway or Central Expressway? 
Mr. DEAS. Central Expressway. And then west on Main to the county court- 

house, or the sheriff’s office. 
Mr. GRIFFIS. Let me try to refresh your recollection a little bit here. Up to 

this point had you heard anything about a proposed route that would have gone 
from Central Expressway and turned at Elm Street, rather than Main Street? 

Mr. DE~x. I was thinking it was-1 knew that they changed it, after I made 
my assignment I had to change them again, hecause they said they wasn’t going 
to use it. It was either Main Street that they weren’t going to use, they were 
going to Commerce-however, I think you are right. I think originally my as- 
signments were made at the intersections-not Commerce, but Elm, and then 
they changed the---they being Captain Talbert, and told me that they would not 
use Elm, that they would use Xain Street. 

Mr. GRIFFIN. Would you draw a big circle in this area where you instructed 
these men, to show roughly what area the men covered, and would you put an 
appropriate note on there as to what happened and what time? 

Mr. DEAN. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIN. About how many men did you give instructions to? 
Mr. DEAN. 13, 15. 
Mr. GRIFFIN. Why don’t you just put that number there? 
Mr. DEAN. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIS. Sow, did those men then take police vehicles and go to their 

appointed spots? 



Mr. DEAS. Yes, sir. Immediately to their squad cars that had been parked 
outside and then-they reported into the basement to me for these assignments, 
they went immediately to these assignments, and these assignments were made 
at various intersections along the proposed route that Oswald would be 
transferred. 

Mr. GRIFFIS. Now, was Brock in the basement at the time that you gave that 
assignment? 

Nr. DEAS. Yes, sir. However, he n-as still at the elevators then. 
Mr. GRIFFIN. Dow about Patterson and Vaughn? 
Mr. DE-IX. Thry were at their stations. 
Mr. GRIFFIS. ;iftrr you made those assignments, what did you do? 
Mr. DEAS. I moved back to the area, when you come out of the jail office, to 

the ramp, and this is when Lieutenant Pierce came up to me and appeared to be 
in a hurry-well now, the armored car had already backed into the ramp. 

Mr. GRIFFIS. All right. How much befor- 
Mr. DEAS. This arnlored car had backed into the ramp as I was standing here 

[indicating]. 
Mr. GRIFFIS. Let’s place these times a little bit. How long was it between 

the time that you instructed these 13 to 15 men to go on their posts and the time 
that the armored car arrived? 

Mr. Dsas. Oh, 10 minutes. 
Mr. GRIFFIS. Why don’t put down here where you made that note, about 10 

minutes before armored car arrived? 
Mr. DEXY. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIS. Okay. Son-, bon- much time elapsed between the time you made 

assignment to these men and the time that you searched the basement? 
Mr. DEAS. Fifteen or twenty minutes. 
Mr. GRIFFIN. Right. Why don’t you put down here then 15 or 20 minutes 

before assignment to Elm Street? 
Mr. DEAS. Elm Street? 
Mr. GRIFFIX. Yes. 
>Ir. ~I?A?;. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIX. All right. Son-, I understand about the time that the armored 

car arrived, or was it shortly after the armored car arrived, you had a conversa- 
tion with Lieutenant Pierce? 

Mr. DEAK. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. How much after the armored car arrived would you say that 

conversation occurred? 
Mr. DEAS. Five minutes after the armored car arrived. 
Mr. GRIFFIR.. Ke don’t need to mark that. And this conversation with 

Lieutenant Pierce occurred in the entranceway, off the hlain Street ramp toward 
the jail office? 

Mr. DEAS. Right. 
Mr. GRIFFIN. Was anybody else there when you talked with Pierce? 
Mr. DEAN. There were several people around, but they didn’t hear his in- 

structions to me, I am sure. 
Mr. GRIFFIN. All right. What did Pierce tell you? 
Mr. DESK. He said for me to go to the armored car, to the rear of the armored 

car, and to get him two men to go with him, and he said, “Sow.” Sergeant 
Putnam was maybe 15 or 20 feet from me, and I instructed him to get an un- 
assigned man immediately and to go with Lieutenant Pierce, and Lieutenant 
Pierce, by this time, of course, he was going to get his car, or walking over 
to his car. Sergeant Putnam got-told Sergeant Maxey to go with him, 
and those three got into Lieutenant Pierce’s car with Lieutenant Pierce driving, 
and I went to the rear of the armored car that had backed in, which was some, 
.I guess 30 feet, 30 to 35 feet from where the shooting was. This armored car 
backed down, and I imagine it would probably be around 30 to 35 feet. As 
soon as I got to the armored car I turned around and looked back, and this 
is when I saw Lieutenant Pierce in this plain black car trying to get past the 
newsmen and to go out the wrong way. 

Mr. GRIFFIS. Up the hlain Street ramp? 
Mr. DEAN. Right. 
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JIr. GRIFFI?;. Sow. is my understanding correct that from the time that 
you placed your guards in the basement and then began the search, until 
Pierre’s car drove up the ramp, you did not leave the basement area? 

3lr. DEAN. That’s right. 
Mr. GRIFFIN. Sow. as you saw Pierce’s car go out of the--move out of 

the garage area, who was in that car? 
Mr. I)EAX. Sergeant JIaxey and Sergeant P~lhllll, Lieutenant Pierce was 

driving it. I do recall that Sergeant Putnam had to get out of the car and 
tell some people to move nut of the way so they could drive out. 

JIr. GRIFFIN. Sow, where did he get out of the car? 
JIr. DEAN. Just as they were turning from the basement to go up the ramp. 

about this location [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. Did you see him get back in the car? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Where did you see him get back in the car? 
Mr. DEAN. Same place. 
Mr. GRIFFIS. So when he drove through this next line of newsmen, when the 

car went through this next line of newsmen, is it your recollection that Ser- 
geant Putnam was back in the car, or did he follow the car up ahead and clear 
these others? 

Mr. DEA?;. I believe he walked on up for a few steps. not too far, and then 
when he did see that the way was clear he got into the car then. but he did 
get out of the car to clear the way for t.he car to move out of the basement. 

Mr. GRIFFIX. I see. Sow. did you watch him go out of the r%mp up there? 
Mr. DE~x. Yes, sir. 
JIr. GRIFFIX. And did you see what he did when he got to the top of the 

ramp? 
Mr. DEAK. I couldn’t see to the top of the ramp. It’s obscured, from where 

I was. I was halfway up this ramp and I couldn’t see to the top of the 
ramp. 

Mr. GRIFFIN. Did you watch him, though, go up until you lost sight of 
him ? 

Mr. DUN. Yes. sir. 
Mr. GRIFFIN. Sow, during the period that you were looking toward Put- 

nam’s car, were you able to see the people behind the car in this particular- 
across the Main Street ramp? 

Mr. DEAN. Just as a group. I mean as a group of people. 
Mr. GRIFFIN. Did you see anybody in that group that you recognized? 
Mr. DEAN. No, sir, 
Mr. GRIFFIK. Did you see any police officers that you recognized there, other 

than Putnam? 
Mr. DEAN. Sone that I paid any attention to. I mean if I had noticed them 

I could have probably seen someone that I recognized. 
Mr. GRIFFIN. Yes. Now, of course, you have known Jack Ruby for 4 or 

5 years? 
Mr. DEAN. I have known Jack Ruby since, I believe 19- the early part of 1960 

or the early part of 1961. It was the time that I came downtown from Oak Cliff, 
as a sergeant. I met him. Now, the record, or your report from the FBI 
says that I had known him since 1959, which is erroneous. 

Mr. GRIFFIN. Okay. We will do that at the end of the deposition, because I 
want to get that straightened out. 

Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. But you knew Ruby well enough so that you would recognize 

him on sight? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
!Mr. GRIFFIN. And did you see Ruby in that area there? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, after you lost sight of Pierce’s car going up the ramp, 

what did you do? 
Mr. DEAN. Well, my attention was focllsed to this point, because this was 

a tense time, and I was, of course, watching the exit here from the jail o&e 
[indicating]. 
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Mr. GRIFFIN. Sow, did you watch how the security developed along in here; 
what the officers did to maintain murlty along here [indicating]? 

Mr. Dsax. I knew that they had just lined up. However, I didn’t pay any 
attention particularly to this at the time. I knew that Oswald was, in all 

probability, going to be brought out pretty soon. 
Mr. GRIFFIN. As you looked toward the Main Street ramp and saw the news- 

men re-form along there, can you recall how deep this line of news- was? 
Do you understand what I mean by how deep? 

Mr. DEAN. You mean lengthwise? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. It was probably going to about somewhere along here. They were 

all trying to be within view of th- [indicating]. 
Mr. GRIFFIK. Was there just a single line along there or were there four of five 

or six different lines; you know, four or five behind each other, or how many? 

Mr. DEAN. I know there was a double line and possibly some were standing 
behind them. 

Mr. GRIFFIN. Now, had you given any instructions prior to the time that 
Rio Pierce’s car went up the ramp, to any men as to how to maintain security 
along this line of newsmen? 

Mr. DEXN. No, sir; I hadn’t. The majority of those, I think, were detectives 
or plainclothesmen. 

Mr. GRIFFIN. Do you know if anybody had responsibility for giving instructions 

to that group? 
Mr. DEAN. To my knowledge, I don’t know of anyone. I am sure that they 

did, but I don’t know who did. 

Mr. GRIFFIN. Did you receive instructions from anybody concerning how to 

maintain security along the path from the jail office door to the car that Oswald 
would be loaded into? 

Mr. DEAN. No, sir; at one time I know that there were several cameras set 
up in this area, and Chief Batchelor told them that they would have to leave this 

area and move to the basement area. I was present during Chief Batchelor’s- 
or when he told these TV men to move out of that area, inside the jail office, 
that- 

Mr. GRIFFIN. TV cameras inside the jail office? 

Mr. DEAN. Yes, sir; and lights set up. This was, I believe, before the search 

or shortly after the search. I am thinking it was shortly after the search, that 

these men were told to move out of this area and move their cameras and equip 
ment out into the garage portion of the basement. 

Mr. GRIFFIN. Now, sergeant, did there come a time when you learned that the 
route was being changed? 

Mr. DEAN. The route to the sheriff’s office? 

Mr. GRIFFIN. Yes. 

Mr. DEAN. This was-1 believe I received both of those instructions when I 

assigned those men. I had already assigned-well, I do know that I had already 

assigned all these men along this traffic route, and then it had been changed. 
Captain Talbert said, “No ; they are not going to use Main Street-or Elm Street. 
They are going to use Main,” I believe. 

Mr. GRIFFIN. Did you learn this after you had already sent the men out? 

Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Well, is there anything that makes you sure about that? 
Mr. DEAN. Because I reassigned them, at the same time I briefed them, and 

made these other assignments. I learned that the route had been changed, and 
I reassigned them, at the same time. 

Mr. GRIFFIN. Now, did you assign a man to the corner of Main and Pearl 

Expressway? 
Mr. DEAN. Yes; I know that I did, but I can’t recall who it was. I have that 

information in my locker, my original assingments. 
Mr. GRIFFIN. I take it you have a lot of notes in your locker, or you have some 

notes? 
Mr. DEAN. Yes, sir; at a later time I will bring those to you, if you like. 
Mr. GRIFFIN. I would very much appreciate it. Do you want to make a note 
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of that? If you send them over to us tomorrow, I would appreciate that very 
much. 

Mr. DEAN. Tomorrow? 
Mr. GRIFFIN. Yes; and we don’t need the originals if you want to-- 
Mr. DEAK. So; you can have them. 
Mr. GRIFFIN. All right. Now, what did you do after you saw Pierce’s car 

go up the ramp? 
Mr. DEAN. I stood at the rear of the armored car and watched-my attention 

was focused to this point here, to the exit from the jail office, or the corridor 
here. I noticed that. these two plain cars had pulled up behind, or in my same 
direction, and I assumed that these two cars would be loaded with officers that 
would follow the armored car. However, they hadn’t loaded. They were 
pulling into position here and had gotten into position when all the confusion 
started [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Let me interrupt your train of thought here. In looking at this 
map, it 0cyur-s to me that we don’t have Selson marked on this map [indicating]. 

Mr. DEAN. Nelson is here [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Oh, okay ; now, do you know if Brock was pulled off this station 

at anytime prior to the shooting of Oswald? 
Mr. DWN. No, sir ; he was told to stay there. 
Mr. GRIFFIN. But you don’t know of your own knowledge---- 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIS. Whether he was there at that time? 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIN. All right. Sow, as the two police cars moved into position on 

the Commerce Street ramp behind the armored car, what happened, what did you 
see happen and what did you do? 

Mr. DEAN. I heard someone say, “Here he comes, they are bringing him out.” 
Of course, you could hear voices, loud voices, or excitement, and then I saw 
a man just dart in-this was during all the confusion, before the shooting, but 
I do recall seeing a man dart out. I couldn’t tell who he was. It was that 
fast [witness snaps fingers]. 

Mr. GRIFFIN. Where did he seem to dart from? 
Mr. DEAN. From the rail over here. The side-just dart out from a group 

of people that were standing against the rail facing the exit [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. All right. Can you mark there with an “X” and a circle around 

it, approximately where he was and how close he was to this railing? Do you 
think he was right on the railing or [indicaating]--- 

Mr. DEAN. Well, the railing-you have a curb ihere and then I don’t recall how 
wide that curb is, but the railing, you can lean against standing on the ramp 
itself [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Yes ; how far would you say he was from that railing? 
Mr. DEAK. I would say he was up against the railing. 
Mr. GRIFFIN. Now, is that the man that shot Oswald? 
Mr. Dwn-. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Why don’t you gut a circle and an “9” down there and write 

Ruby? 
Mr. DEAS. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIN. Now, where was “Blackie” Harrison standing? 
Mr. DEAN. I didn’t recognize--or didn’t notice “Blackie” Harrison. I do 

recall now and I know where he was standing, next to him, from films I have 
seen since then. However, I didn’t even know he was there. 

Mr. GRIFFIN. Sow, as I understand from your statement, and interrupt me 
if I am incorrect, when you saw Ruby shoot Oswald, you moved toward the 
struggle and then Ruby was taken into the jail office, and did you follow 
them on in? 

Mr. DEAN. Yes, sir. I ran immediately, jumped over these cars, or one of 
them, jumped over the hood of it, over the top of it, and they were dragging- 
Ruby and several detectives that were subduing him were about at the door, 
or [indicating] __ 

Mr. GRIFFIN. I had just as soon not have you mark at this point. 
Mr. DEAN. Okay. 
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Mr. GRIFFIN. I understand why you want to, but-- 
JIr. DEAN. All right. 
1Ir. GRIFFIN. Did you hear, between the time that you saw Ruby move toward 

Oswald and the time that you reached him, did you hear anything said? 
JIr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Sow, what did you do when you reached Ruby? 
Mr. DEAN. Well, I ran to assist, whatever I could do, or assist the officers, 

not knowing esactly what had happened-or I knew that there had been a 
shooting. However, they had enough men that were subduing him, and I asked 
the question, when they had him on the floor inside the jail office, “Who in 
the world is it?” And- 

Mr. GRRIFIN. Couldn’t you tell by looking at him? 
Mr. DEAN. No: at the time I couldn’t see him because there were so many 

over him. And they were-well, his face was hidden from me by the amount 
of officers that were around him. I said, “Who in the world is it?” And 
evidently I was talking loud over all the other voices, and evidently Ruby heard 
me and said, “I am Jack Ruby. You all know me.” 

Mr. GRIFFIN. And how long did you remain with Jack Ruby there in the 
jail office? 

Mr. DEAN. I immediately walked around to where Oswald was laying. 
Jlr. GRIFFIN. And how long did you remain there where Oswald was? 
Mr. DEAN. Oh, maybe-less than a minute. I saw that the doctor-there 

was an emergency doctor working on him. 
Mr. GRIFFIN. Where did you go from there? 
Mr. DEAN. I went back out to the basement, out to where the shooting 

happened. 
Mr. GRIFFIN, What did you do out there? 
Mr. DEAN. I was trying to keep all the people in. I heard Captain Talbert say, 

“Don’t let anyone out.” And I was echoing his instructions to the men on the 
ramp, to not let anyone in or out, no one. 

Mr. GRIFFIN. Now, did there come a time while you were down there in the 
basement that you were interviewed by TV men? 

Mr. DEAN. Yes, sir; that was after I had-just some few minutes, I don’t 
know, that several newsmen had-or did interview me, yes. 

Mr. GRIFFIN. Do you remember which TV station that was? 
Mr. DEAN. Tom Pettit is with NBC, I believe. I did know one of the local 

men, Bob Huffaker. He is with KRLD-TV. But there were several. I don’t 
know- 

Mr. GRIFFIN. All right. Now, there was also a time, undoubtedly, that you 
were interviewed, or somebody quoted you in the newspapers, and there was 
a great to-do about this, as I understand, in the police department. Somebody 
claimed- 

Mr. DEAN. Misquoted me, yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, was that at this particular TV interview; was that when 

you made the statement? 
Mr. DEAN. The newspaper article that appeared, the news or the writer of 

that story told me that he wrote that story from my initial interview that was 
given shortly after the shooting, yes. 

Mr. GBIFFIN. Now, do you recall talking with that man down there? 
Mr. DEAN. The man that wrote the- 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. No, sir. I wouldn’t know him by sight now. 
Mr. GBIFFIN. Do you recall ever seeing that man? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, after you had this TV interview, what did yau do? 
Mr. DEAN. I went to the third floor. 
Mr. GBIFFIN. And where did you go on the third floor? 
Mr. DEAN. Just as I got off of the elevator Chief Curry approached me, along 

with another man. He introduced him very quickly as Forrest V. Sorrels, with 
the Secret Service, or head of the Secret Service here in Dallas, gave me his 
keys to the outer door that has-r access to the jail elevator, told me to take 
Mr. Sorrels to the fifth floor to talk to Ruby. 
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Mr. GRIFFIN. Now, between the time that you left the jail office--- 
Mr. DEAN. All right. 
Mr. GRIFFIN, And you went into the basement area and had the TV interview 

and then went up to the third floor, did you talk with any of the police officers 
who had been down there in the basement area? 

Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. While you were in the jail office, before you came out, did you 

talk to any of the officers who were there, who were in the jail office; did you 
talk with them? 

Mr. DEAN. No, sir. 
JIr. GIUFFIN. Now, why were you going up to tire third floor? 
Mr. DEAN. I was going to Captain Fritz’ office. 
Mr. GRIFFIN. And what were you going to do up there? 
Mr. DEAN. I was just going to see if Jack Ruby was in Captaiu Fritz’ office, 

or whether he was taken immediately to the jail. I didn’t know where he was 
taken to. 

Mr. GRIFFIR. Why did you want to go up to see Jack Ruby? 
Mr. DEAN. To see if they were-this was in my mind, to see if they were going 

to go ahead and identify him, because I knew other pressmen and other people 
were going to be asking me, since I had this interview, and see if-did he want 
me to go ahead and identify him or do what I did in the initial interview, say 
that this information will have to come from Captain Fritz’ office. It really 
wasn’t significant. 1 knew that I would be talked to at later times all during 
the day and pressed for the identity of this man, and I wanted to ask them 
there did they want us to release it or want them to keep it and release it 
themselves. 

Mr. GRIFFIN. You had already told the newsmen? 
Mr. DEAN. Yes, sir. I had already told the newsmen this. I didn’t identify 

the man. 
Mr. GRIFFIN. You had already told the newsmen that the man who shot Oswald 

was Ruby? 
Mr. DEAN. No, sir. I didn’t. I didn’t identify the man. They asked me did 

I recognize this man. I said “Yes.” And they asked me could I tell them who 
he was, and I said I had rather not, and I did not identify him as Ruby. I 
identified him as a businessman in the city of Dallas, but I did tell them that 
I recognized the man by sight. 

Mr. GRIFFIN. Now, when you got up on the third floor, where did you see 
Chief Curry? 

Mr. DEAN. Just as I got off of the elevator. 
Mr. GRIFFIN, And did you ask him to discuss this problem with you? 
Mr. DEAN. No, sir. He immediately introduced-said, “This is Mr. Forrest V. 

Sorrels, head of the Secret Service in Dallas, and take my keys and take him 
to the fifth floor to interview Ruby.” 

Mr. GRIFFIN. You got up to the fifth tloor, who was with Ruby? 
Mr. DEAN. Detective Archer, D. R. Archer, Detective T. D. McMillon and 

Detective B. S. Clardy is the three, and that’s the only three I can recall 
standing there. I think that was all that was with him. 

Mr. GRIFFIN. Was there a jailer there? 
Mr. DEAN. Not standing there necessarily by him. There, of course, are 

jailers all over the floor, and you know, there were-not particularly around 
him though. The only ones I can recall standing close to Ruby was those 
three detectives. 

Mr. GRIFFIN. What state of dress or undress was Ruby in at that time? 
Mr. DEAN. He was stripped to his shorts. 
Mr. GRIFFIN. Now, what did ynu do when you got up there? 
Mr. DEAN. I walked immediately to him. I heard-well, immediately I told 

him, I said, “This is Mr. Forrest V. Sorrels”-started the introduction, and 
Ruby stopped me and he said, “I know who he is. He is with the FBI.” Mr. 
Sorrels then informed him. He said, “No. I am not with the FRI. I am 
with the Secret Service.” And then he again told him, “I want you to know 
that I am not with the FBI. I am with the Secret Service.” And so Ruby said 
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something to the effect, “Well, I knew that you were working for the Govern- 
ment.” 

Mr. GRIFFIN. Do YOU remember Ruby making any remark to Sorrels to the 
effect, “Are you with the newspapermen”? 

Mr. DEAN. Yes, sir. I recall most all of that conversation. 
Mr. GRIFFIN. Tell us what that conversation was. 
Mr. DEAN. After Sorrels had identified himself as a Secret Service man, he 

said, “I want to ask you some questions.” And then Ruby asked him, “Is this 
for the magazines or press?” And he said, “No. It’s for my information, as an 
agent.” And he said, “Okay. I will answer all your questions.” 

Mr. GRIFFIN. Do you remember any discussion with him, anything Sorrels 
said about his acquaintanceship in the Jewish community? 

Mr. DEAN. Sorrels asked him Arst, I believe--- 
Mr. GRIFFIN. No. I am not making myself clear. I am sorry. Did Sorrels 

say anything to Ruby about Sorrels’ acquaintanceship among the Jewish mer- 
chants, that you recall? 

hlr. DEAN. No. I don’t-seems like he said something, that he had-that he 
knew some @Jewish-I don’t recall exactly what, but relative to what you are 
asking, he did say something about he was acquainted with some person that 
was a Jew, something to that effect. 

Mr. GRIFFIN. Are you acquainted with the name of a guy named Honest Joe? 
Mr. DEAN. Right.. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Tell us what you remembe,r about that. 
Mr. DEAN. Well, he said, “Well, I know Honest Joe or”---In other words, 

the only thing that I got out of that was that he knew Honest Joe. This wasn’t 
relative to what I wanted to find out from Ruby, and I just disregarded this 
from my mind. 

hlr. GRIFFIN. Now, did this take place inside the jail cell? 
Mr. DEAN. No, sir. He was in the hallway or the corridor outside a jail cell. 

He hadn’t been placed in a cell. 
Mr. GRIFFIN. And were Archer, Clardy, and McMillon around during this 

conversation? 
Mr. DEAN. Yes, sir. I think they stood the,re. 
Mr. GRIFFIN. And how long would you say that Sorrels talked with Ruby? 
Mr. DEAN. Oh, 10 minutes. 
Mr. GRIFFIN. Now, do you remember anything that Sorrels learned from 

Ruby ? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Can you tell us what that was? 
Mr. DEAN. Yes. He asked him what possessed him to do it. Of course, I 

have testified to all this in court. And he said that he was-had been de- 
spondent over the assassination of the President, also 05cer Tippit, and that he 
was a very emotional man, and that out of grief for both these people, was one 
of the motivations, and that he couldn’t see any reason for a long and lengthy 
trial, even though he believed in due process of law, 

Mr. GRIFFIN. Did he talk with Sorrels at all at that time about how he got 
into the basement? 

Mr. DEAN. No, sir. I asked him-Sorrels didn’t ask any questions relative 
to that. I did. 

Mr. GRIFFIN. How long after Sorrels hnished talking with Ruby did you ask 
that question? 

Mr. DEAN. Immediately. After Mr. Sorrels said, “Okay. Thank you.” And 
I don’t recall whether Mr. Sorrels stayed there or whether he walked off. 

Mr. GRIFFIN. Who else was present when you asked Ruby that question? 
Mr. DEAN. I think McMillon and them were still there. I just really didn’t- 

I knew that I wasn’t by myself with him. I knew that there was someone there 
and I believe it was McMillon and Archer that had stayed there. I am not 
sure. 

Mr. GRIFFIN. What else did you talk with Ruby about, after Sorrels finished 
talking to him? 

Mr. DEAN. After Sorrels finished, I said, “Ruby, I want to ask you a couple 
of questions myself.” And he said, “All right.” I said, “How did you get in the 
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basement?” And he said, “I walked in the Nain Street ramp.” And he told me, 
he said, “I hare just been to the Western Union to mail a money order to Fort 
Worth.” And he said. “I walked from the Western Union to the ramp.” And 
he said, “I saw Sam Pierce-” and he referred to him as Sam Pierce-“drive 
out of the basement. At that time, at the time the car drove out is when I 
walked in.” 

Mr. GRIFFIN. Is there a Sam Pierre on the force? 
3Ir. DEKV. Yes, sir. He is a lieutenant. He is here tonight. 
Mr. GRIFFIN. His name is also Rio Pierce? 
1Ir. DEAS. Lt. Rio S. Pierce. yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. Does he go by the name Sam? 
JIr. DEAX. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIX. Does he also go by the name Rio? 
Jlr. DEAS. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Is one used--- 
Mr. DE.\s. Just as much as the other. Depends on who met him under which 

name. 
Mr. GRIFFIS. All right. Sow, what else did he talk to you about at that par- 

ticular time? 
JIr. DEAX. After he answered that question, I said, “How long had you been in 

the basement when Oswald came into your riew?” And he said, “I just walked 
in. I just walked to the bottom of the ramp when he came out.” 

Mr. GRIFFIX. What else did you talk to him about at that time? 
Mr. DEAS. That’s all. I heard all of Sorrels’ questions and I heard all of 

Ruby’s answers. 
Mr. GRIFFIN. Xow, as far as the questioning of Sorrels is concerned, did you 

testify to that at the Ruby trial? 
JIr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIX. Sow, after you finished this conversation with Ruby about how 

he got down into the basement, what did you do? 
>Ir. DEAN. Caught the elerator back down to the basement and got my gun that 

had been taken there by a patrolman. If  I am not mistaken, I rode down on the 
same elerator with JIr. Sorrels, and then I went back up to the third floor to 
Chief Curry’s office and took him his keys that he had given me. 

Mr. GRIFFIN. What were the keys to? 
JIr. DEAN. They were-well, it was a keyring with a lot of keys on it, but he 

had given me these to gain entrance to the door that’s always locked on the 
third floor of the jail elevator. 

Mr. GRIFFIN. And then how long did you stay down there with Chief Curry? 
Nr. DEAR’. Just long enough to gire him his keys. 
Xr. GRIFFIN. Where did you go after that? 
Air. DEAN. [No response.1 
Mr. GIUFFIN. Did you go back to homicide? 
JIr. DEAN. So; I didn’t go back to homicide. I don’t remember whether I 

went back to the basement-I believe that I did, went back to the basement to 
see how things were down there. And. of course, a great number of people had 
left the basement, and I assume were en route or were going to the Parkland 
Hospital to check on-since the focal point had gone to Parkland Hospital, I 
assumed that’s where all these people had gone. 

Mr. GRIFFIN. Did you tell Chief Curry what Ruby had told you? 
Mr. DEAN. At that time: no. 
hlr. GRIFFIN. What did you do, now, after you went down to the first floor, 

the basement, you say ; what did you do then? 
Mr. DEAK Well, I don’t remember exactly what I did. I did go to Parkland 

Hospital and I got there before Oswald was pronounced dead, cchich I think was 
at 1 :Oi, wasn’t it? Somewhere around 1 o’clock? 

Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAN. Yes ; anyhow, I stayed at Parkland Hospital an& 
hlr. GRIFFIN. Who did you see out at Parkland Hospital? 
hlr. DEAN. Well, I talked to Lee Harvey Oswald’s mother, and in fact, I had 

taken her along with some-1 assumed some Secret Service men, I assumed they 
were Secret Service men that were with her when I started talking to her. I 
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went in with her into view the body, her and Marina Oswald, to view the body 
of Lee. 

Mr. GRIFFIN. Did somebody assign you to go out to Parkland Hospital? 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIK. How did, you happen to go out there? 
Jlr. DEAS. To check on the condition of Oswald. I knew that-well, it was 

just reaction for me to go out there, because I knew that I would probably be 
needed out there. 

JIr. GEUFFIS. Did you check in with Captain Talbert before you went out? 
JIr. DEAS. So, sir: I did check out with the dispatcher on the radio, that I 

was en route to Parkland Hospital. 
Jlr. GIIIFFIS. How about Lieutenant Pierce, did you check out with him? 
Mr. DE~x. I think when I got to Parkland Hospital I called him and advised 

him that I would be at Parkland until I notified him. 
Mr. GEUFFIN. When you got out to Parkland Hospital and before you saw Mrs. 

Oswald, Marguerite Oswald, did you talk with any police officers? 
Mr. DEAN. At Parkland? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. DEAS. Well, I am sure that I talked to some. Nothing specific or no orders 

given, no assignments or anything. I was, more than anything, I was answer- 
ing questions as to what happened in the basement, from everyone, even police 
men and everyone else. 

Mr. GRIFFIS. And did you tell them about the conversation you had with Ruby? 
Xr. DE~x. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Why not? 
Mr. DEAK. I just didn’t tell anyone about it. 
Mr. GRIFFIS. Sow, where did you find Marguerite Oswald? 
Jlr. DEAS. She was waiting in a room just out of the emergency room there. 
Mr. GRIFFIS. Do you remember what Secret Service agents were with her at 

that time? 
Mr. DEAN. No, sir; I don’t. 
hIr. GRIFFIN. Did you wait with Marguerite in that room with the Secret 

Service agents? 
Mr. DEAS. No. That’s-shortly after I went in to where hlarguerite and 

hlarina were, Marguerite wanted to see the body, and they tried to explain to 
her that they really hadn’t g&ten him in shape to view yet. He just came out 
of the operating room, and she said, well, she wanted to see him then, and she 
more or less was directing her statements and demands to me, since I was 
the only uniformed offirer there, and said that she would like to go in and 
see him. 

Mr. GRIFFIS. Why did you happen to go to Marguerite? 
Mr. DEAS. Well, I was just standing outside the door there where they said 

he was, and someone had pointed her out, and said that’s the mother and the 
wife. NO particular reason. But I did, after she asked to go in and see him, 
they said-the doctor said it would be all right for them, and I did go in with 
them, when they went in to view the hody. During the time that we were 
in this room where Oswald’s body was Mrs. Oswald, the mother, turned to me 
and said that at this time she wanted to make a statement to me in regard 
to the allegations against her son, that she conld--something to the effect that 
she could prove that they were wrong, and about this time she was interrupted 
by one of the nurses tellin g me that I was wanted on the phone. So I left 
and didn’t see-- 

Mr. GRIFFIN. Who had called you at that time? 
Mr. DEAN. Lieutenant Pierce. 
Mr. GRIFFIN. Where was he? 
Jlr. DEWS. He was at central headquarters. 
Mr. GRIFFIN. What did he have to say? 
Mr. DEAN. He asked me how long I thought I was going to be there and I 

said, well, I was leaving now. And then I left and came back to the city hall. 
Mr. GRIFFIN. Now, when you talked to Pierce on the telephone, did you tell 

him about your conversation with Ruby? 
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Mr. DEAN. Ko, sir. 
Mr. Gmrrr~~‘. When you drove out to Parkland Hospital. did YOU drive out 

alone? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. Gnr~~nr;. When you drove back, did you drive back with anybody? 
Mr. DEAW. So, sir ; by myself. 
Mr. GRIFFIN-. NOW, what did you do when you got back to central police 

headquarters? 
Mr. DEAPI’. I went to our office on the second floor. the patrol captain’s office. 
Mr. GRIFFIN. And who was there? 
JIr. DEAN. Well, I don’t recall exactly. I know this was again getting Close 

to the change time. It was somewhere around 2 o’clock, and the secretary 
told me that I had several phone calls waiting on me, and one of-well, there 
were Some long distance calls that had seen me on television, and I didn’t 
answer all of them. 

Mr. GRIFFIS. Any phone calls from anybody you knew? 
Mr. DEAN. No: my wife had vxlled. I mean there had just been a lot of 

people calling. 
Mr. GRIFFIN. Now, did you make any phone calls when you got that message 

that you had calls? 
Mr. DEAN. So, sir: at the time, about-the only ljhnne call that I had taken 

was the dispatcher called and-just about the time I walked in, and said that 
I had a long distance call from-oh, Chicago or somewhere, and they transferred 
it down there, and. of course, they were asking who this man was, how did 
he get in, questions that newsmen-it. was from some radio station. I didn’t--- 

Mr. GRIFFIN. In Chicago. And did you tell them? 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIN. Then what did you do after that long distance telephnne call 

from Chicago? 
Mr. DEWS. Well, there was newsmen from KLIF came into the office, asked 

would I give him a short interview. which I did. 
Mr. GRIFFIN. Who were those people? 
Mr. DEAN. This man, it was Glen Duncan. I didn’t know him before, I 

hadn’t seen him before. 
Mr. GRIFFIN. Anybody else that you remember with him? 
Mr. D~as. So, sir ; he was bp himself. 
Mr. GRIFFIN. And was that a tape-recorded interview? 
Mr. DEAL. Yes, sir; station KLIF. 
Mr. GRIFFIN. And how long did that interview last? 
Mr. DEAK. Gosh, I don’t know. Maybe 4 or 5 minutes. 
Mr. GRIFFIN. Did you ever get a copy of that interview from them? 
Mr. DEAN. He sent me one, and it’s at home somewhere. It didn’t play on 

mg recorder and I didn’t even try to play it since then. 
Mr. GRIFFIN. Would you supply that to the Commission? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIE. If  sou would make a note of that, I would appreciate it. 
Mr. DEAN. Any particular speed that you want this? 
Mr. GRIFFIN. SO ; and incidentally, if you would like it transcribed at a speed 

that will play on Four recorder, I am sure we would be happy to do that for 
YOU, and just eschange tapes, since we are taking a tape from vou, we will 
give it back to you at a speed you can play. 

Mr. DEAN. Okay; all right. 
Mr. GRIFFIN. Now, where did this KLIF interview take place? 
Mr. DEAN. It was on the second floor there in the small room that was un- 

occupied at the time. 
Mr. GRIFFIN. What did you do after that interview? 
Mr. DEAN. I staved around the office. I don’t remember anything particularly 

that I did do. Again, answering questions of people coming on. I think that 
Some men had been called in from off duty to report for duty. Gosh, I don’t 
even remember what time I got off from work that day. 
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Mr. GRIFFIN. Did you stay around the office all the rest of the time that you 
were there, that you were on duty? 

&Ir. DEAN. Well, I would imagine that I went back to the basement. Let me 
think. The rest of the time I didn’t do anything in particular. I mean any’ 
specific assignment that I can recall. 

Mr. GRIFFIN. But you seem to hare some idea that you went back to the 
basement? 

Mr. DEAN. Well, the reason I think that I did, I had been awas’ from there 
about an hour and a half, and I just wanted to go back. I am sure that I went 
back down there just to check on the situation and the confusion that might 
have been in the basement, to see if possibly I would have to notify the on-coming 
platoon how many men they might need to &y around the city hall, quell this 
confusion. 

Mr. GRIFFIN. Did you go back up to the third floor at all? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. The rest of that day? 
Mr. DEAN. No, sir; I don’t think So. 
Mr. GRIFFIN. Did you talk to any officers from the homicide bureau at all, 

that day, the rest of that day? 
Mr. DEAN. Not that I recall: no, sir. 
Mr. GRIFFIN. Did you talk with any police officers that day, about how Ruby 

got into the basement? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Who did you talk to? 
Mr. DEAN. Yes, sir; now, you are bringing something back. I know now 

what I did immediately-we will have to go back on the record. When I got 
back to the city hall, I contacted Lieutenant Pierce and advised him-that’s 
when I talked to Pierce about my conversation with Ruby, and I told him that 
I had talked to Ruby and that he told me that--how he had gotten into the 
basement, which was breaking security, and that Officer R. E. Vaughn was the 
man involved. 

Mr. GRIFFIN. Ruby told you-or you told him- 
Mr. DUN. I told Lieutenant Pierce that Ruby had told me he had came in 

through the Main Street ramp, at which Officer Vaughn was posted. 
Mr. GRIFFIN. And then what did you and Pierce do? 
Mr. DEAN. He notified the captain of this. 
Mr. GRIFFIN. Talbert? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. And did Talbert come in? Were you present when Pierce notified 

Talbert? 
Mr. DEAN. I was present when-1 do know that they called Vaughn in, but 

I think that he had already gone home that day, and that he was off the next 
day, and I think they called him to tell him to come, to report to the office 
this next morning, to investigate whether he did let Ruby in or how he got in, 
or why he said he came in through his post. 

Mr. GRIFFIN. You didn’t talk with T’aughn the rest of the day? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. And to your knowledge Pierce didn’t talk with him the rest of 

that day? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Or Talbert? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Now, what else was done that day, as you recall, as a result of 

Your telling Pierce about the conversation with Ruby? 
Mr. DEAN. I am sure that-1 don’t know. I am thinking that Captain Talbert 

called Chief Fisher, notified him of it. 
Mr. GRIFFIN. What’s your best estimate of what time of the day that would 

have been, that you talked with Pierce? 
Mr. DEAN. It Was that afternoon, I believe, after I had gotten back from the 

hospital. I didn’t remember it a while ago, but I think when I did get back 
from the hospital, that’s when I told Lieutenant Pierce about it, somewhere 
around 2:30 or 3. 
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Mr. GRIFFIN. Is there any kind of record that you would have maintained, 
or the police department would have maintained, that would give us some better 
way of Axing that time? 

Mr. DEAN. No, sir ; not that I know of. 
Mr. GRIFFIN. Dispatchers? Did you call the dispatcher to tell them you were 

coming hack? 
Mr. DEAS. No, sir ; now, it was about 2 when I was talking-or had taken Mrs. 

Oswald in to view Lee, and I left then, somewhere around 2. So I got back 
to the station, maybe around 2 :25 or 2:30, so when I told Lieutenant Pierre 
about it, it should have been somewhere around. maybe 3, or the first time I 
saw him. 

Mr. GRIFFIX. Now, did you, after coming back and talking with Pierce, make 
any further efforts or make any effort to talk with people who you had assigned 
in the basement, or who you knew were working in the basement, concerning 
the security of the basement? 

Mr. DEAN. Yes, sir; I did ask Nelson could he say for sure that this man 
didn’t come through his post, and he said he could say for sure that he didn’t 
come through the police and court building, Nelson’s post. 

Mr. GRIFFIN. Now, when did you talk with Nelson? 
Mr. DEAN. This was, I am sure, when I got back-probably when I got back 

from the hospital. I don’t recall. It might have been before I went. This was 
my main thought, as to how the man got into the basement. 

Mr. GRIFFIN. Did you call Vaughn at that time? 
Mr. DEAN. No, sir; I asked him. just as I asked the others, had this man 

come through. because I knew the focal point was going to be on Vaughn, and 
I knew the investigation was going to be on Vaughn. 

Mr. GRIFFIX. Now, did you talk with Vaughn that afternoon? 
Mr. DEAN. It seems that Lieutenant Pierce and I talked to him, and I think 

Captain Talbert was there. It was up on the second floor. It seems that we 
did talk to him that day. asked him did he have any knowledge of how he got 
into the basement. Captain Talbert was doing most of the questioning. I told 
Lieutenant Pierce and Captain Talbert what Ruby had told me, and from this 
he was questioning Vaughn. 

Now, I think this was in the afternoon and Vaughn was scheduled to be 
off the next day, and Captain Talbert told him he better come on into work the 
next day, for the purpose, I assumed, of more investigation. 

Mr. GRIFFIN. How about Nelson, when was Nelson talked to? 
Mr. DEAN. Well now. I talked to Selsnn myself. I don’t know. I am sure 

that somebody else did too. but I don’t know. 
Mr. GRIFFIN. Was that before or after you talked with Vaughn? 
Mr. DEAN. I don’t remember. 
Mr. GRIFFIN. And where did that conversation with Nelson take place? 
Mr. DEAN. He was still on his post when I talked to him. Of course, this- 

whether it was before I went to the hospital or-1 am sure that it probably was 
before I went to the hospital, that I asked Nelson could he say for certain that 
this man hadn’t crime by him, and he said yes. And then I asked Patterson, 
all of them; Patterson. Nelson, Vaughn, stated the man did not crime by their 
post. but I-the focal would he on Vaughn, since I had been told that that’s where 
Ruby came in, by Ruby himself. 

Mr. GRIFFIN. Well now. Nelson gave a statement- 
VOICE. Excuse me. 
Mr. GRIFFIN. Off the record. 
(Discussion off the record.) 
Mr. GRIFFIN. Nelson was interviewed by the Rurean--Federal Rureau of In- 

vestigation on December 4, and the Rureau indicates that he told them, and this 
is the Rureau’s language and not his. talking about his post, he said the other 
officer assigned there with him was a reserve officer whose name he does not 
know. He was there for just 3 or 4 minutes, when Sergeant Putnam told them 
to station themselves just behind the first jail office window. for people were 
roming in. in rrgnrd to jail office business, such as seeing prisoners. They were 
instructed not to let any unauthorized persons through the door or ramp leading 
into the basement. 
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Okay, when I read that I n-as mistaken as to where I thought he was standing, 
so that I was under the impression he was pulled off of his post, but that would be 
entirely consistent. Apparently all they did was to move him a few feet. 
Well, the jail office window, you have three here. One, two, and three windon-s- 

so [indicating]. Well now. did you talk with Bobby Patterson at all? 
Mr. Dsas. Yes. sir; I asked him could he say for sure that this man didn’t 

come in his post. 
Mr. GRIFFIS. And when did you talk with him? 
Mr. DEWS. Some time before I went to the hospital. 
Mr. GRIFFIS. Did you talk with a reserve officer by the name of Sewman? 

Mr. DE-IS. I don’t recall the name. 
Mr. GRIFFIS. Did you talk with this reserve officer who was stationed over 

in this area here, as you have indicated on the map [indicating]? 
Mr. DEWS. I asked Sergeant Putnam-in fact, we had talked during the 

day about this man. whether to keep him or not, and I said definitely keep him 
there, tell him to remain there. Sow. I don’t recall talking to this man specifically 

about seeing if anyone had come through here. I was fairly certain that they 
hadn’t. The main thing I was thinking about was that Ruby told me he came in 
here, I had no reason to doubt him, but I didn’t knon- how he had gotten in, 
other than what he had said, just walking down, and I knew that this was 

putting R. E. Vaughn in dereliction of his duty. 
1lr. GRIFFIS. Well. now; it’s my understanding you talked with Patterson 

before you went to Parkland Hospital? 
JIr. DEaS. Yes. sir. 
Mr. GRIFFIS. And you talked with Vaughn and Selson after you went to 

Parkland? 
Mr. DEAS. Well, I probably asked all of them the question, “Did you see this 

man caome in here : do you know him ?” And. of (ourpse, Vaughn said he knew 
him. Patterson said he knew him. I don’t recall whether Nelson said he knew 

him or not. but that Patterson and Vaughn both stated, and along with Selson, 
that he did not crime through their post. 

Mr. GRIFFIS. Sow, did you talk with any of the other men who were stationed 
down there in the basement? 

Mr. DE~x. So, sir: these were the men that I assigned and gave my instruc- 
tions, and those were the ones that I could talk to. 

Mr. GRIFFIS. Do Ton remember. on Sorember 2-1, talking at all with “Blackie” 

Harrison? 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIF~S. About this? 
Mr. DEAN. So, sir. 

Mr. GRIFFIS. How ahout L. D. Miller? 
Mr. DEAN. So, sir. 
Mr. GRIFFIS. How about McMillon? 

Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. Sow, you saw JIcMillon and, as I understand- 
Mr. DEWS. He n-as with Jack Ruby when we interviewed him up in the jail. 
Mr. GRIFFIN. Tes. 
Mr. DEM. And he asked no questions. I am sure that he stood there and 

listened, as an interested party, or- 
Mr. GRIFFIN. How ahnut Bob Lowery? 
Mr. DEAS. So, sir : I didn’t talk to him. 
Mr. GRIFFIS. Sow, after you had passed this information on to Pierce, as I 

recall. you said that you thought you might have talked with Vaughn some time 

that afternoon? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. Do you remember anything else you did that afternoon besides 

possibly talking with Vaughn? 

Mr. DEAN. Not anything else particularly, other than asking Nelson and 
Patterson, along with Vaughn, separately, rather, or individually, that I did ask 
them did this man crime by them, and they said no. 

Mr. GRIFFIN. By the time you left work that day, had any instructions been 

given with respect to preparing reports as to what happened? 
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Mr. DEAN. No, sir ; this was the next morning. 
Mr. GRIFFIN. Now, did you file a report at the end of the day? 
Mr. DEAX. At the end of the day? 
Mr. GRIFFIW. Yes, sir. 
Jlr. DEAN. No, sir. 
Jlr. GRIFFIN. Did you make any notes that particular day, on the 24th? 
JIr. DEAN. Yes, sir; my assignments. 
JIr. GRIFFIX. And other than your assignments, did you make any other notes? 
Mr. DEAN. No, sir. 
JIr. GRIFFIN. And do you keep those in a regular assignment book? 
Mr. DEAN. No, sir; just a small notebook that I had. I always-when I deal 

with a group of men, rather than try to remember where I put them, I always 
write it down. 

Mr. GRIFFIN. When was the Brst time that you made any notes about the 
events, or wrote a report about the events of the 24th? 

Mr. DEAX. Sovember the-1 think probably I wrote this report on the 25th, 
vvhich was the next day, but it’s headed November the 26th, but I imagine that’s 
the time the typist got to it. She was doing a lot of typing from then on, but I 
think the next morning is when I wrote this report. 

Mr. GRIFFIN. Now, do you have the original notes that you made, that you 
used to write that report up? 

Mr. DEAN. This report; yes, sir. This is the one that I will supply to you. 
Mr. GRIFFIX. Good. When was the next time that you saw Jack Ruby, after 

your interview or session with him up there? 
Jlr. DEAX. The next time I saw him? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Jlr. DEAS. ln the courtroom during the trial. 
3Lr. GRIFFIS. Off the record. 
~Discussion off the record.) 
Jlr. GRIFFIN. Sow, I am going to hand you what I have marked for identi- 

fication as Exhibit 5008, which is marked “Dallas, Texas, Sergeant Dean, March 
25. 1964, Exhibit FLOOR.” This is actually stapled to’ Exhibit 5007, but Exhibit 
5008 is the report of the interview that you had with FBI Agents Paul L. 
Scott and Edmond C. Hardin. on December 2, 1963, in Dallas. Will you look at 
that, Sergeant Dean, and tell me if you had a chance to read that over? Let 
me ask you first of all, if you have had a chance to read it over? 

JIr. DEAN. Yes, sir; last night. There are some corrections [indicatingl- 
Mr. GRIFFIN. Will you state to us what you think should be corrected in that 

statement? 
Mr. DEAN. On page 1, the last paragraph, I don’t know whether it’s too 

important. It says, “Dean recalled that before starting the search of the 
basement he assigned Officer B. G. Patterson to stand at the Commerce Street 
ramp leading to the basement.” Now, this is actually the exit from the base- 
ment, if that means anything. The way it reads here it sounds like that’s the 
entrance. 

Mr. GRIFFIN. Why don’t you take my pen and change that. You might make 
it read, “which is the exit”--- 

Mr. DEAN. Exit from the basement. 
Mr. GRIFFIS. Yes : and if you would, just out in the margin, put your initials 

and the date. 
Xr. DEAX. Page 2, paragraph 4, same error, Commerce Street ramp leading 

into the basement [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Okay. 
Mr. DEAN. I will mark it “exit”. Page 4, paragraph S-off the record. 
Mr. GRIFFIS. Yes : all right ; that’s all right. 
Mr. DEAN. It saps. “Dean has known Jack Ruby since 1959.” This is 

erroneous. 
RIr. GRIFFIN. How should it read? 
Mr. DEAX. It should be either 1960 or l!%l, whatever date-1 could find out 

and let you know for sure, the time that I came downtown from the Oak Cliff 
area. as a sergeant. I was assigned to the downtown area, which includes the 
location of Carousel Club. I have been downtown some 4 or 5 months before 
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I was assigned to this location. So I would say it would have been about 4 or 
5 months after I was transferred to the downtown area that I met Jack Ruby. 

Mr. GRIFFIX. How long were you assigned to that downtown area? 
Jlr. DEAS. About a year and a half. 
1Ir. GRIFFIK. And were you a sergeant at that time? 
Mr. DEAK. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. Did you have any men working under your direction? 
Mr. DEax. Yes. sir. 
;\Ir. GRIFFIS. How many men worked under your direction down there? 
Mr. DEAX. Well. it would vary from the hours that I worked, from 12 to 1’7 

or li men, depending on the hours. Twelve regular men, or 13 regular men. 
Jlr. GRIFFIN. Now. was Vaughn under your direction at that time? 
JIr. Dsas. So, sir. Vaughn has never worked for me directly. 
Mr. GRIFFIN. How about Selson? 
Mr. DEAX. So, sir. 
Mr. GRIFFIS. How about Hobbs Patterson? 
JIr. DEAN. Yes, sir. Patterson worked for me when I was assigned to the area 

in the 100, district 100, in the downtown area. 
31r. GRIFFIS. And was that the area that *Jack Rubv’s nightclub was in? 
Mr. DEAS. Patterson occasionally worked on the district that Ruby’s Carou- 

sel Club was on. Sot as a regular man. 
Mr. GRIFFIS. Do you know if Patterson was friendly with Ruby? 
Mr. DEAX. So, sir. 
Jlr. GRIFFIS. You just don’t know? 
Jlr. DEAS. I don’t know. 
Mr. GRIFFIS. Do yc,u consider Fourself a friend of Patterson’s? 
Xr. DEAS. Sot intimatel;r ; no. sir. 
;\Ir. GRIFFIS. Do you see Patterson on a social basis? 
;\Ir. DEAN. So. sir. 
Mr. GRIFFIS. Does Patterson still work under gour direction? 
Mr. DEAN. So. sir. 
Jlr. GRIFFIS. Whose dirertion is he under now? 
Mr. DEAS. Sergeant Jennings, W. G. Jennings. He is still assigned to that 

area. Not the specific district that the Carousel was on, or has been on, but 
let’s see-1 don’t recall exact17 what district he is assigned to; 103 I believe. 

Mr. GRIFFIN. Go ahead, if there is anything else. Incidentally, on this date. 
have we turned the page on that? The date there, why don’t you make a 
correction as to what you think it is, and if you feel, when you check your 
notes, that you want to correct it even more esactlv, why you can be free to do 
it [indicating] 

Mr. DEAS. I would like to clarify this one thing. “On occasions when driving 
in the area with another officer, he would go up to the Carousel, usually once or 
twice a week.” This is true, as far as once or twice a week, and sometimes three 
times a week. However, th&with another o5cer is erroneous. Usually it 
would be with some friend of mine that would be riding with me, rather than 
another officer. 

Mr. GRIFFIN. Okay. Why don’t you put that down? 
Mr. Dun. Mutual friend or- 
Mr. GRIFFIX. This would be somebody that would be interested in sort of 

riding with the police officer, like newspaper reporters do? 
Mr. DEAN. Yes, sir. “In addition, Dean said he had gone to the club while 

off duty on four occasions.” I would sas four would be the outside, but I think I 
have been there only three times since I have known him, since 1960 or 1961 
[indicating]. 

Mr. GRIFFIN. Why don’t you change that, then. When is the time you were 
there most recently? 

Mr. DEAN. The last time I had been in his place was-well, we will say 
relative to the shooting, I haven’t been in there since, and I think 6 or 8 months 
before would be the last time I had been in there, and in fact, that long since 
I had seen Ruby. 

Mr. GRIFFIN. Did you know anv of RubF’s employees? 
1Ir. DEAS. By name. No, sir. 
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Mr. GKIFFTN. But you knew them to talk to? 
Mr. DEAN. To speak only. The people that were in the trial, well, George 

Senator, I didn’t know his name. I couldn’t place it-knew the face but I 
didn’t know his name until the trial, and he was a bartender regularly at the 
club. 

Mr. GRIFFIX. Sow, was he the bartender there on a regular basis in 1960 or 
1961? 

Mr. DE~\x. Yes, sir. He was a regular there all the time that I worked there, 
or worked in that area. 

Mr. GRIFFIK. Who else did you recognize at the trial whom you remember 
from the Carousel Club? 

Mr. DEAN. I don’t believe I recognized anyone, other than this fellow George 
Senator. 

Mr. GRIFFIN. Was there a Negro man named Andy Armstrong that testified 
at the trial? 

Mr. DEAN. I don’t know. I don’t know Andy Armstrong. 
Mr. GRIFFIN. He is one of Ruby’s workers there. 
Okay. Anything else in there that [indicating]-- 
Mr. DEAN. Well, I would like for the record to show that my visits while off 

duty to the Carousel was definitely an exception rather than rule, and it would 
usually be when out-of-town people would come to town, and this, by my working 
in that area, had gone in there frequently on duty, I knew-r there had never 
been any trouble in there, to my knowledge, as far as fights and such as that. 
I knew it was a safe place for an off-duty officer to go, and interesting to some 
one that hadn’t seen it. So this is the exception that I went there. I recall 
now, by reading this investigation by the FBI, that soon after I had left the 
basement after this shooting, or left the immediate area where Oswald was 
laying, I do recall now asking R. C. Nelson, that was stationed at that doorway, 
had he come in that way, and he then stated he was positive he hadn’t. This 
was reflected in this-1 do remember. I wanted it to show that I do remember 
now, after reading that. 

Mr. GRIFFIN. Sow, let me stop you here, Sergeant. 
Mr. DEAN. All right. 
Mr. GRIFFIN. Let me direct your attention to one portion of that report. Have 

you read that portion of the report which deals with this lengthy discussion 
that you and I had about the talk, the one talk you had with Ruby on the date 
that Ruby shot Oswald; have you read that portion of the report? 

Mr. DEAIV. In the FBI report? 
Mr. GRIFFIN. Yes. 
Mr. LIEAN. Let’s see. I don’t recall reading it. You mean now have I read 

it? 
Mr. GRIFFIN. Yes. Have you just read it? 
Mr. DUN. No; I haven’t read it. 
Mr. GRIFFIN. Would you find that, or I can maybe find it for you quicker, but 

would you find that portion in there and would you read that and tell me if that 
reports everything that you learned from Ruby at that time? 

Mr. DEAX. If it’s included in this report [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. Yes. And I don’t have simply reference to the discussion about 

entering the basement, but if it reports everything of importance that he told 
you during that interview? 

Mr. DEAN. I believe that this February 18 report would-the FBI report 
doesn’t includ+it has the questions that I asked of Ruby and not of Sorrels, 
if that’s what you mean,*it does. But this February 18 report is what [indi- 
eating]. 

Mr. GRIFFIN. Let me hand you, then, what I have marked for identification as 
Exhibit 5010. It’s a copy of a letter signed by you, dated February 18, 1964, 
addressed to IMr. .J. E. Curry, chief of police. Did you prepare that letter? 

Mr. DEAX. Yes; I did [indicating]. 
Mr. GRIFFIN. And let me ask you this, is that a true and accurate copy of the 

actual original letter that you sent? 
Mr. DEAN. That’s a copy I made myself, a Xerox copy [indicating]. 
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Mr. GRIFFW. Did you v-rite that letter on the basis of any notes? 
Mr. DEAN. So. sir : from memory. 
Mr. GRIFFIS. ?;ow. did you prepare any prior reports to the police department 

or anrbodr else. in connection with the events that are recounted in that Febru- 
ary 18th letter, other than the letter clated Sowmber 26, to Chief Curry, which 
I hare marked Exhibit 5009. and this interriew report, which w-r have desig- 
nated 5008: are there any other writings that you l~rel~~rrd prior to February 
18? 

3Ir. DEAS. Yes. sir: there is one report that I bad written regarding the 
article in the newsl,alwr. that I had seen Rub.v come into the basement. 

3Ir. GRIFFIN. I see. 
Jlr. DEAS. Do you haye that? 
_\lr. GRIFFIS. I don’t kno\v if I hare got that or not. c’ould you get us a copy 

of that? I don’t know if we hare that or not. 
Mr. DEAX. Yes. sir: now, I think the FBI made seyrral--or made a report 

of that, also. The inrestigatiou about the dcl)artment there. I don’t know--- 
Mr. GKIFFIS. TVell. I knOW they made an inrwtigation of it, and I don’t have 

the actual copy of the report. I ha\-r got the results of their investigation but 
not the report. 

Mr. DEAN. I see. 
Mr. GRIFFIN. All right. Other than that report on the newspaper article and 

these two other exhibits that I hare referred to. are there any other writings 
that you made that relate to the subject matters as recounted in this February 
18-- 

Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIS. Letter. Sow-. how did you rome to \vite this letter of Febru- 

arg 18. 1964? 
Mr. DEAS. Chief Sterenson called me. while I was in the office on that date. 

and asked me to come up to see him. and I did. And be asked me was I present 
during the entire interriew with Ruby and Mr. Sorrels. I told him I was. And 
he asked me did I remember most of the interview: could I recollec? most of 
the interriew and the answers that Ruby had given and I said, “Yes, sir.” Then 
he adrised me to make a report of it. asked me would I make a report of it. 
recalling everything that I could of that interriew. To the best of my knowledge. 
that’s al1 I could remember. And I did testify to all this stuff in the trial. 

Mr. GRIFFIS. Is this the first time that you told anyone that Ruby had told 

Sorrels that he thought abnnt killing Oswald tv-n nights prior when he saw him 
in the showup room? 

Xr. DEAN. Tell. I don’t recall telling it to anF particular person. I knen 
that this would probably be later used as testimony. I felt, since it was-did 
make an impression on me. that I could remember it, and it’s written as I do 
remember, just about as it happened, it correlates pretty xell. even though w? 
didn’t get together with Mr. Sorrels’ report. 

Mr. GRIFFIS. But you can’t remember? 
Nr. DEAN. Talking to anyone especially or specifically about what Ruby had 

told me, other than bon- he got into the basement and how long he had been 
there; no, sir. 

Mr. GRIFFIS. Or of any particular reference to the statement that Ruby made 
to Sorrels that you hare reported in here, about thinking about killing Oswald 
tn-o nights before ; you can’t remember that you ever- 

Mr. DEAS. So. sir; I did feel at the time that I would probably testify to this 
in court. I did witness Mr. Sorrels taking his mtes. and I felt if I had to, 
since I did witness it, 1 could use the notes. 

Mr. GRIFFIS. Sow, I think there is one other exhibit that I haven’t identified. 
We hare talked about it, and that’s Exhibit SOO9, which is a copy of a letter 
which purports to hare been prepared by you, addressed to Chief Curry, dated 
Sovember 26, 1963. 

Would you look at Exhibit 5009 [indicating] ? 
Mr. DEAN. Yes, sir; that’s my report [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. And you hare read that over many times, hare you not? 
Mr. DEAX. Yes, sir ; would sou like for me to sign it? 
Xr. GRIFFIN. Yes. sir; I would like for you to sign both 5008 and 5009. 
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Mr. DEWS. All right. 
Mr. GRIFFIS. Art, there any additions or c~orrcctions yc,u wanted to make to 

that? 
JIr. Dms. So. sir. 
Mr. GI~IFFIS. Ijut a date by that. by your aignatnre also, if ycti will [in- 

clic.nting]. 
JIr. Dkxs. All right. 
JIr. GRIFFIS. And let me hand )-on .iOlO. and ask you to sign that and date 

it [indicating]. 
Jlr. Dlxs. It’s bwn signed-of coursc~. this is a Srros copy. Do you want me 

to go ahead and sign it again? 
>Ir. GRIFFIT. Yes. 
Mr. DEAS, All right [indicnting]. 

Mr. GKIFFIS. Would you take this one here. Exhibit .5008. and would you 
sign that :1nc1 date it [inclicating] ? 

Mr. lh:.\s. \Vhcre [intlicating] ? 
JIr. (:RIFFIX. On the front page. I think l~robnbly is just as well [indicating]. 

Off the rworcl. 
I Diwussion off thfl rtvwrcl.) 
JIr. GRIFFIS. Sergeant. you and I hare been talking here off the record for- 

I don’t have a watch. I)nt I would guess for 1.7 or 20 minutes. with respect to 
other matters. and you inclic*a~rd to me just Iwforr we brought the cwurt reporter 
in. that .rc,n had obtained sonif’ information that al)llarently had not been 
l)rerinnsly made arail:ll,lt, to the (‘ommission. and 1 wonder if you could tell 
us n-hat that is? 

JIr. D~as. Tt was rf~la~irr to a tt~l~l~honr (,a11 that I rewired last night at 
about 2 o’~loc~l~ in the morning. I didn’t mark the time. 

Jlr. GRIFFIS. Where were you? 
JIr. I)E:.\I. .\t rity hall. In the office there. The rity hall operator had 

~nllrtl me and t~lltl lne that she had a man. or an operator on the line from 
Vit.tclria. British (‘~~lnml~ia. in (‘anada, and that she had been--this operator 
had told her shr hat1 lwrn talking to a man in Victoria about some films that 
he hat1 of the assassination, ant1 asked me did I want to take the call, and it 
\\-asn’t-it ITas a cwllwt wll. and the operator saitl that she couldn’t unless il 
n-as 11s my authorization. but she did tell me she heard this man talk enough 
that she believed he was serious and had something that possibly could be used 
by the 1Varren (‘nmmi4on. ;\nd. of course, I heart1 some of the conversation. 
and the man sounded rational. and the operator in Victoria, her name was 
Bernice Williamson. she is the xight sUpervisor of the B.C. Telephone CornpanT. 
said that she had talked to this man long enough that she thought he probably 
had something. And so I accepted the call. This man’s name was Ralph 
Simpson. He was calling from 3843780, and he told me that he had been stand- 
ing on the southern part of the ylazn xhen the assassination took place, and 
he had a wide scope moyie camera that he believed would hay-e taken in the 
building and the motorcade at the time the shots were fired ; that he had talked 
it over lvith his attorney-and the name of the attorney was Batter [sl~elling] 
R-a-t-t-e-r. is n-hat I got. and that Batter adTiset1 him to call someone here, 
hut not the Warren Commission. And he asked me-when I accepted the 
call. he asked me v-hat I wnultl suggest. and I told him that first he should 
nlilil them to the Warren Commission. And then he asked me had I been to 
the Warren Commission. IIe recognized my nanie. that I had been testifying. 
ant1 I said, “Yes; and I am scheduled to go back tomorrow night.” And he 
said, “Well. I n-ill send the films to SOIL They haven’t been-“. Well, he said 
they hadn’t been developed, ant1 he wasn’t going to hare them dereloped, that 
he woultl send them to me airmail. This was about 2 o’c.lfKk in the night- 
on the morning of the 24th. this morning [indicating]. 

Mr. GRIFFIN. All right. You hare in front of you, Sergeant, a piece of paper? 
Mr. DEM. Yes, sir; what I took notes- 
Mr. GRIFFIK. Are those your original notes? 
Mr. DtiAx. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. Can I mark that for identification? 
Mr. DEAR-. Yes, sir. 
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Mr. GRIFFIS. I am going to mark this, “Dallas. Tes.. Sergeant Drau. March 2-I. 
19&l, Exhibit ~iO12.” Sow. let me see if I uuderstaud you correctly. This was 
a collect call placed from Canada to the police department? 

3Ir. DEAS. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. Ry a man bF the name of Simpson. Ralph Simpson? 
Mr. DEAX. Yes, sir. 
Jlr. GRIFFIS. Did you actually talk with Simpson? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. (:RIFFIS. How long did the telephone call last? 
Mr. DLL?;. Four minutes ant1 three seconds, I think. 
Mr. GRIFFIS. Is this the name of the operator that put the call through, 

Bernice Williamson? 
Mr. I)E.\s. She was the Victoria operator. 
Mr. GRIFFIS. Did you get the name of the city operator? 
Mr. DE.~s. The city operator was Patsy. I don’t know her last name. 

Patsy. She is the night operator at city hall. 
Mr. GRIFFIS. Would gou indicate that Patsy handled that? Did Patsy listen 

in on the call? 
Mr. D~as. Yes [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. And hare Lou talked with her about this since? 
Mr. DE.~N. ISo, sir; she called back and gaye me the time and charges on it. 
Mr. GRIFFIS. And is there a record of that in the police department? 
Jlr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIX. Can you get that for us? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. I would appreciate that. 
Mr. DEAS. Sow. when she called me back to give me the time and charges 

she said that the ol)erator had further checked this number 384-3780, and 
that number n-as-the call was made from the residence of the initials R. H. W., 
last name [spelling] S-m-e-l-e [indicating]. 

l\Ir. GRIFFIN. Who had checked that, now? 
Mr. DEAN. The police department- 
Mr. GRIFF-IS. Patsy? 
Mr. DEAS. No. sir; this night superrisor, Rernice Williamson in Canada, 

had contacted the police department there and asked them could they cross 
that number, or furnish her the address or name. 

JIr. GRIFFIH. Did Bernice Williamson tell you this after you finished the 
telephone call? 

Ur. DEAN. She told Patsy, the city hall operator this, and this is- 
Mr. GRIFFIN. Patsy reconreyed that to you? 
Mr. DEAN. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIS. And you learned this from Patsy after the conversation with 

Simpson? 
Mr. DEAN. Yes, sir; this R. H. TV. Smele has an address of 1141 Caldonia 

in Victoria. 
Mr. GRIFFIN. All right. Hare you reported this to anybody else? 
Mr. DEAN. No, sir. 
Mr. GRIFFIN. I appreciate your bringing it to us then, very much. 
Would you sign that exhibit, Sergeant? 
Mr. DEAN. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIN. We will certainly look into that right away. 
Off the record. 
(Discussion off the record.) 
Mr. GRIFFIX. All right. Sergeant. we hare been off the record here awhile, 

and you indicated that the man said something about having been here on 
vacation and some other thing. Will you tell us n-hat else? 

Mr. DEAIV. He said he had been here on vacation and that when he learned 
of the President’s coming, he had stationed himself on the southwestern part 
of the plaza, toward the railroad tracks, and that he had a wide scowhe re- 
fer& to it as a full wide sco~>e camera, and that he believed that he had gotten 
the assa&nation. He was taking pictures at the time of the assassination, and 
he believed that he had the building in the background, because it’s in dire& 
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trajectory of the line of fire. My impression of him was that since he said that 
he had talked it over with his attorney and didn’t know what to do with these 
things, that he seemed to be scared as to whether to keep them or throw t.hem 
away or what. \Vhen he told me that he would send t,hem to me, that he said, 
“You can have them. I haven’t developed them, and you don’t have to send me 
any copies of them back.” 

Mr. GRIFFIX. Will sou notify 11s as soon as they receive those films? 
Mr. DEAX. Yes, sir. 
Mr. GRIFFIN. And turn them over to us? 
Mr. Dean-. Yes, sir. You want all the records from the city hall operator? 
Mr. GRIFFIN. Telephone call; yes. 
Mr. DEAS. This has been signed and dated [indicating]. 
Mr. GRIFFIS. OkaS. Son-, I don’t know if you have had a chance to read 

this or not, but this is what I have marked as Exhibit 5011, which is an inter- 
view with you by Special Agent Paul Scott of the Federal Bureau of Investiga- 
tion on December 9, 1063. Would you look that over and then- 

Mr. DEAS. Sign it? 
hlr. GRIFFIN. Sign it and make anv changes or additions that you want to 

make in it. 
hlr. DEAN. [Indicating.] 
Mr. GRIFFIX. Then let me state for the record that I appreciate very much 

the assistance that Sergeant Dean has given us here this evening, and I hope, 
and I am sure that if anything further comes to light which he thinks would 
be of value to the Commission, that be n-ill come forward with it roluntarilg, 
as you have here today? 

Mr. I)EAP;. Burt, this--of course, I was cleared of all of this, as far as this 
newspaper article-- 

Mr. GRIFFIS. Yes. 
Mr. DEAS. I was just wondering if you had the FBI report on it? 
Mr. GRIFFIS. We do. And I just wanted to make sure that as far as any 

statements are concerned. that you have made, or report, that you had a 
chance to look at them, and to my knowledge. I think I have shown you every 
one that we have on it. 

Mr. DEAN. All right. 
Mr. GRIFFIN. Okay. That’s all. 

TESTIMONY OF PATRICK TREVORE DEAN RESUMED 

The testimony of Patrick Trerore Dean was taken at 4 :4.5 pm., on April 1, 
1%X, in the office of the I’.S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and 
Erray Streets, Dallas, Tex.. by Mr. Leon D. Hubert, Jr., assistant counsel of 
the President’s Commission. JIr. P. T. Dean was accompanied by his lawyer, 
Mr. Ted MaeMasters. 

Mr. HT~ERT. Snte that I am present. Note that Sgt. P. T. Dean is present 
and BIr. Ted hlacJInsters assistant c*ity attorney of Dallas, and appearing as 
at,torney for Mister-Sergeant Dean. Sow, Sergeant Dean, your deposition was 
begun on- 

hfr. DEZK. I believe it n-as a Tuesday. 
3Ir. MA~MASTEIW. l\larch 24. 
JIr. HVBGRT. Mr. Burt Griffin as the member of the Commission’s advisory 

staff conducting the esaminntion. At that time you took an oath, I believe? 
Mr. DEAN. Yes. sir. 
Mr. HUBERT. Are you willing to consider that this is simply a continuation 

of that deposition? 
Mr. DEAS. Yes; I am. 
JIr. HI-BERT. A1ntl that .vcni are under the same oath that you were before? 
Jlr. IW.&hT. Yes. sir. 
1lr. HVIIF.RT. I wixlr to advise ym that I have been authorized by Mr. J. Lee 
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